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BIO  
SENIOR

MOST – Maxi kino Kosmos 
promítne 18. dubna od 14 ho-
din (nejen pro seniory) českou 
komedii „Přání k narozeninám“. 
Vstupné je 70 Kč.

HIPODROM 
OTEVÍRÁ

MOST – Mostecký hipodrom 
zahájí novou sezónu 15.  dubna 
49. Memoriálem Rudolfa Dey-
la. První dostihový den začíná 
ve 13 hodin.

MUZEJNÍ  
NOC

MOST – V rámci Muzejní 
noci otevře mostecké muzeum 
14.  dubna od 16 do 21 hodin  po 
několikaleté rekonstrukci atrak-
tivní expozici Geologie severozá-
padních Čech. Přijďte si i s dětmi 
vyzkoušet muzejní činnosti.

Majitelé bývalého střediska Jal-
ta, které stojí naproti střední prů-
myslové škole, nemají na splácení 
úvěru, a tak nabídli objekt měs-
tu. „Diskutovali jsme o osudu Jal-
ty. Mohli bychom na její výkup 
a demolici získat dotaci,“ uvedl 
náměstek primátora Václav Za-
hradníček. 

Perspektiva objektu je nejas-
ná a bez dotace by město muselo 
vynaložit na jeho likvidaci desít-
ky milionů. „Město řeší problém, 
co s touto lokalitou dál. Nacháze-
jí se zde další problematické objek-
ty. Například střední průmyslo-
vá škola, která se má stěhovat do 
Velebudic. Žádný záměr, co bu-
de se stávající budovou dál, není. 
Podobným objektem je i služeb-
na policie v Růžové ulici, která bu-
de brzy již také opuštěná. Chceme 
předejít tomu, aby tyto budovy by-
ly následně využity v neprospěch 
nejen lokality, ale i celého města,“ 
zdůraznil Václav Zahradníček. 

U Jalty je prý na obzoru záměr 
vybudovat zde kasino či hernu. 
„V této oblasti to obecní vyhláš-
ka umožňuje, takže není nereálné, 
aby tu vzniklo například kasino,“ 

připouští riziko primátor Marek 
Hrvol a dodává, že odkup přichá-
zí v úvahu jedině, když město zís-
ká dotaci. „Jsme si vědomi, že ne-
ní ideální koupit objekt za milio-
ny a následně ho zbourat a nechat 
tu prázdnou plochu. Nicméně je to 
lepší než řešit v budoucnu problé-
my jako se střediskem v Albrech-
tické,“ dodal. 

Pokud by město Jaltu odkou-
pilo, v úvahu prý přicházejí i jiné 
varianty. Sousední Divadlo roz-
manitostí hledá dlouhodobě 
skladovací prostory, případně by 
místo Jalty mohla vzniknout let-
ní scéna pro děti. 

Odbor rozvoje a dotací Magis-
trátu města Mostu nedávno oslo-
vil vlastníky chátrajících a nevy-
užitých objektů ve městě. „Oslo-
vili jsme majitele části Rozkvě-
tu, Sportu, Besedy, restaurace 
Sputnik, skeletu na Liščím Vrchu 
a jiné, protože budovy dlouhodo-
bě hyzdí město. Chtěli jsme vědět, 
jaké mají jejich majitelé záměry. 
Zda se je chystají opravit, nebo se 
budou dál vybydlovat… Mnoho 
odpovědí však nepřišlo,“ posteskl 
si primátor.                                 (sol)    

MOST – Město uvažuje o odkoupení chátrajícího střediska Jalta. 
Objekt půjde do dražby a podle vedení města hrozí, že by tu mohla 
vzniknout herna nebo jiné rizikové podnikatelské záměry.   

Koupí město zchátralou Jaltu? 

Sice retro, ale bejvávalo tady dobře...

Legendární Jalta se topí v problémech. Kdo jí hodí záchranný kruh? Bude to město Most? Pokud ano, nejspíše se po ní slehne zem.

více na straně 11

Česká pošta zruší
v kraji 27 poboček
Hejtman: Je to podpásovka!

MOST/LITVÍNOV - Česká pošta 
minulý týden  zveřejnila seznam 
tří set svých  poboček, které 
v  rámci úsporných opatření 
hodlá zrušit. Nechybí mezi nimi 
ani pobočky v Mostě a v Litvíno-
vě. Skončí  v červenci. 

Podle dosavadních parame-
trů   má mít každá obec nad 2 
500  osob poštu v  docházkové 
vzdálenosti dvou kilometrů. No-
vě jsou to tři kilometry. Ústecký 
kraj je po Moravskoslezském kraji a Praze třetí v pořadí, kde se zru-
ší nejvíc, celkem 27 poboček. „Kraj bude apelovat na pozastavení ne-
systémového postupu a především na otevření férové široké diskuse se 
všemi zainteresovanými. Pro strukturálně postižený region, jako je ten 
náš, je to prostě podpásovka,“ komentuje situaci hejtman Ústeckého 
kraje Jan Schiller. 

V Mostě má Česká pošta  šest poboček. V červenci přestane fun-
govat Pošta 5 v mostecké nemocnici, Pošta 10 v supermarketu Al-
bert ve Velebudicích a Pošta 3 na třídě SNP. V provozu zůstane pouze 
Pošta 6 v Tescu, Pošta 11 v Lipové ulici a hlavní pošta číslo 1.

Z Litvínova zmizí z šesti stávajících  poboček čtyři, a to pošta 
v Chudeříně, v Záluží 1, pošta na Podkrušnohorské a také ve Vald-
štejnské ulici. Zůstane pouze hlavní pošta na náměstí Míru a pošta 
v Litvínově-Hamru.

Rušení poboček s sebou přinese i rušení pracovních míst. Podle 
mluvčího České pošty Matyáše Vitíka nelze nyní počet propuště-
ných zaměstnanců sdělit. „Řada z nich totiž dostane nabídku na ji-
nou pracovní pozici na České poště. V současné době nevíme, zda ji 
přijmou, či nikoli. O přesných počtech budeme informovat v momen-
tě, kdy tato otázka bude vyjasněná,“ uvedl mluvčí. Hodiny pro veřej-
nost na poštách, které budou fungovat po 1. červenci, se podle jeho 
slov navyšovat nebudou.

Rušení  poboček České pošty musí  ve formě nařízení schválit ješ-
tě vláda. Důvodem rušení poboček  je snížení  ztráty České pošty. 
Ztráta za loňský rok činí 1,5 miliardy korun.                               (nov)

Restaurace a vinárna Jalta bývala středobodem společenského dění.
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Casanova ve Studiu3
MOST – Studio3 Ponte Records (pod mosteckou knihovnou) uvede 
13. dubna od 19 hodin hru „Casanova na duchcovském zámku“ di-
vadelního spolku K. Čapek Děčín. 

Diváky čeká hluboce lidská komedie o posledních dnech slavné-
ho milovníka žen a světoběžníka na zámku v Duchcově. Osamělý 
Casanova, vystavený intrikám a útokům, zde napsal své paměti, kte-
ré se později staly světově proslulými. Autor přidal do této jeho ži-
votní etapy ještě poslední lásku Žofii.  Vstupné 250 Kč.              (nov)

Ebenové už v prodeji 
MOST – V mosteckém divadle vystoupí 22. dubna od 19 hodin kape-
la tří bratrů Ebenů. Vstupenky jsou již v prodeji.

Bratři Marek, Kryštof, David a další  přední čeští  hudebníci ja-
ko Pavel Skála, Jaromír Honzák a Jiří Zelenka na svých koncertech 
představují netradiční, na české scéně nenapodobitelný „ebenovský 
zvuk“. Ve spojení s výjimečnými Markovými texty jsou bratři Ebe-
nové na české hudební scéně jedineční. V Mostě zahrají tvorbu od 
prvního alba Malé písně do tmy  až po poslední Čas holin, které je 
svým obsahem čím dál tím aktuálnější.                                          (nov)

Zábavný koncert 
MOST – Festivalový sbor Petra Macka připravuje 17. dubna od 
19 hodin  „Zábavný koncert“ k příležitosti 45. výročí existence Sou-
boru Nálady.

Vystupovat budou sólisté hudebních divadel, přátelé souboru 
a Festivalový sbor Petra Macka. Zazní slavné operetní árie, dueta 
a světové evergreeny Oskara Nedbala, Emmericha Kalmána, Fran-
ze Lehára, Johanna Strausse, Carla Zeller a dalších. Diriguje Martin 
Peschík. Koncert se uskuteční v Městském divadle v Mostě.    (nov)

Revue s Jů a Hele 
MOST – Studio3 Ponte Re-
cords uvede 15. dubna od 
15 hodin loutkovou revue 
Na kouzelném paloučku.

Zajímavostí této unikát-
ní loutkové revue jsou čer-
no-divadelní scény a lout-
ky v nadživotní velikosti, 
které uvádějí v úžas nejen 
děti, ale i dospělé. Komic-
ké dialogy se střídají s pís-
ničkami a soutěžemi, kterých se děti samy účastní. Aktivně se do 
děje zapojují všichni diváci. Jako hosté vystoupí i známé postavy Jů 
a Hele. Představení trvá hodinu bez přestávky a je vhodné pro děti 
od 3 do 9 let. Vstupné 250 Kč.                                                                     (nov)

Rekonstrukce tramvajové tra-
ti mezi Litvínovem a Zálužím 
nabrala další zpoždění. S  výlu-
kou tramvají a náhradní auto-
busovou dopravou mezi Mos-
tem a Litvínovem tak musíme 
počítat nejméně do konce dub-
na! Výluka tramvají, která by-
la rozšířená na celou trasu z Lit-
vínova až do Mostu a trvá už 
přes půl roku, tak potrvá i nadá-
le. Před spuštěním ostrého pro-

vozu v  polovině března nastaly 
totiž na trati vážné komplikace 
kvůli poškození kabeláže. Zho-
tovitel rozhodl o částečné výmě-
ně kabelů, což posunulo termín 
o další týdny. Zpoždění může 
navíc vážně ohrozit čerpání do-
tačních prostředků. „Udržitel-
nost a možnost čerpání dotač-
ních prostředků v rámci rozděle-
né etapy rekonstrukce trati je jen 
do 28. 4. Jak to tedy bude?“ zjiš-

ťoval litvínovský zastupitel Da-
niel Urik. „Časová rezerva je ko-
nec června, kdyby se stalo něco 
nepředvídatelného. Předpokládá-
me ale, že čerpání dotace nebude 
ohroženo a stihneme termín vy-
mezený dotací,“ sdělil technický 
náměstek Dopravního podni-
ku měst Mostu a Litvínova Vla-
dimír Šefr a dále uvedl: „Výlu-
ka zůstává nadále až do Mostu, 
protože zhotovitel nebyl schopen 
garantovat, že i kabeláž v  úse-
ku otočky u chemičky je v pořád-
ku. Nakonec se ukázalo, že ne-
ní. Chápeme, že je to komplikace 
pro cestující. Starší kloubové au-
tobusy dosluhují, zapůjčili jsme 
si ale i další vozy.“  

Náklady na rekonstrukci prv-
ní etapy se kvůli závadě kabelů 
a vícepracím navýší. „Vícepráce 
jdou za zhotovitelem, a to včetně 
penále za nedodržení termínů,“ 
připomněl náměstek Šefr. Nová 
trať by podle jeho slov měla být 
bezpečnější a rychlejší. „Zrych-
lení bude jednu až dvě minuty. 
Cestující to ale na začátku provo-
zu nepoznají, protože trať si mu-
sí pár měsíců takzvaně ´sedat´. 
Rychlost tramvají by měla dosa-
hovat 70 km/h. Nejvyšší zrych-
lení bude v otočce v Záluží, kde 
se použily nejmodernější výhyb-
ky, které umožní i 50kilometro-
vou rychlost.“ 

(sol) 

Kdy se spustí tramvajová trať?
Akce nabírá další zpoždění!

Cestující začínají být nervózní
MOSTECKO – Rekonstrukce tramvajové trati měla skončit do po-
loviny března. Práce ale stále probíhají a cestující začínají být 
nervózní. Ptají se, kdy bude trať zprovozněna. Na dotaz týdeníku 
Homér se ale dopravní podnik  k termínu ukončení prací  odmítl 
vyjádřit. Proto jsme dotaz položili prostřednictvím litvínovských 
zastupitelů.    

Děti se mohou už v sobo-
tu 15. dubna těšit na jízdu na 
konících a na drobné sladkos-
ti. Vstupné zůstává stejné jako 
vloni, kdy do Funparku s  3D 
bludištěm a rozhlednou zavíta-
lo na 26 tisíc návštěvníků.     

Jednou z novinek je nové dět-
ské hřiště pro nejmenší. Vze-
šlo z  návrhu veřejnosti a by-
lo financováno v rámci partici-
pativního rozpočtu. „Hřiště je 
součástí Funparku, jeho součástí 
je například trampolína a další 
dětské atrakce,“ uvedl Petr For-
mánek, ředitel Sportovní ha-
ly Most, která Funpark provo-
zuje. Nejvíc očekávané je nové 
zázemí s občerstvením a zastře-
šenou terasou. „Stavba je téměř 
hotová a dolaďují se poslední de-
taily, aby mohla být zkolaudová-
na. Věříme, že nové zázemí za-
čne  sloužit v letní sezóně,“ pro-
zradil Petr Formánek.     

Nové zázemí bude zahrnovat 
objekt s občerstvením, který bu-
de řešen jako dřevostavba, včet-
ně kryté terasy z  lehké ocelové 
konstrukce. „Bude zde občerst-
vení bufetového typu, kasa pro 
prodej vstupenek, sklad a sociální 
zařízení pro personál a pro veřej-
nost,  WC včetně toalet pro inva-
lidy a další vybavení,“ vyjmeno-
val ředitel. Sociální zařízení bu-
de mít i dětská umyvadla a zá-
chodové mísy. 

Zázemí bude určeno pro celý 
Šibeník. „Budou ho moci využít  
lidé, kteří sem chodí na procház-
ky, venčit psy a podobně. Sociál-
ní zázemí nebude zpoplatněné,“ 
ujistil Petr Formánek. 

Ve Funparku by se měl letos  
objevit i vodní prvek. „Návštěv-
níci se mohou těšit na vodní ml-
hu, která by je v případě parných 
dnů měla příjemně osvěžit,“ do-
dal ředitel.                                          (sol) 

Funpark se otevře, vstupné nepodraží
MOST – Mostecký Funpark se otevře  14. dubna v 10 hodin dopoled-
ne. Vstupné zůstává stejné jako v loňské sezoně.  

Chystaný přesun do bývalého 
objektu okresního úřadu a ny-
ní sídla cizinecké policie potvr-
dil mluvčí Krajského ředitelství 
policie Ústeckého kraje Václav 
Krieger. „V  současné době jsme 
převzali od Úřadu pro zastupo-
vání státu ve věcech majetkových 
objekt v ulici Pionýrů. Momentál-
ně připravujeme studii, následně 
projekt a plánujeme přestavbu to-
hoto objektu tak, aby dispozičně 
vyhovoval obvodnímu oddělení 
a detašovanému pracovišti odbo-
ru cizinecké policie,“ informoval 
mluvčí. Pravděpodobný termín 

zahájení přestavby je ve druhé 
polovině roku 2024. 

Objekt v Růžové ulici je v sou-
časné době v majetku Krajského 
ředitelství policie Ústeckého kra-
je. „Co se týká stávajícího sídla 
v Růžové ulici, do budoucnu bu-
deme hledat další alternativní vy-
užití tohoto objektu. V případě, že 
pro něj nenajdeme řádné využití, 
bude označen za nepotřebný a ja-
ko takový bude nabídnut a ná-
sledně převeden na Úřad pro za-
stupování státu ve věcech majet-
kových,“ dodal mluvčí. 

(nov)

Do objektu Pionýrů se nastěhuje Policie ČR
MOST – Policie České republiky, která od roku 1993 sídlí v bývalém 
objektu mateřské školy v Růžové ulici, se bude stěhovat. Nové sídlo 
najde v ulici Pionýrů.

Obvodní oddělení Policie České republiky v Růžové ulici skončí.

Než se policie přestěhuje do ulice Pionýrů, objekt se musí stavebně upravit. 

„Cílem rekonstrukce nákup-
ního centra je mimo jiné ener-
getická soběstačnost, která by 
mohla v  dlouhodobém horizon-
tu snížit náklady na spotřebu 
elektrické energie. Cílem je zís-
kávat pro provoz centra čistou 
a udržitelnou energii,“ informo-
vala marketingová specialist-
ka centra Klára Čechová. Veš-
kerou energii získanou ze slun-

ce bude Central využívat  k oka-
mžité spotřebě svého provozu. 
„Energie se tedy nebude sklado-
vat v bateriích či bateriových úlo-
žištích,“ dodala Klára Čechová.  
V  současné době probíhá pří-
prava projektové dokumentace 
a výběr dodavatele. Samotná re-
alizace by měla proběhnout ješ-
tě letos. 

(nov)

Central „pojede“ na sluneční energii
MOST -  Mostecké obchodní centrum Central instaluje na zrekon-
struovanou plochou střechu  solární panely. 

Kryštof, Marek a David Ebenové

Na střeše Centrálu se „uhnízdí“ solární panely.
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N apsali jste nám…

MOST – Revitalizace parku Střed  
bude dokončena později, než se 
předpokládalo. Veřejnost se do 
nové zelené oázy v centru měs-
ta podívá možná až příští rok na 
jaře.    

Při rekonstrukci, která byla 
zahájena vloni, se vyskytly kom-
plikace. Nejzávažnější jsou spo-
jené s  opravou chodníkových 
kaskád poblíž původních vod-
ních prvků. Po schodišti se mělo 
nejen pohodlně chodit, ale i na 
něm sedět. To ale stávající pro-
jekt neumožní. „Tuto akci pro-
vází řada problémů, které jsou 
způsobené chybami v  projektu. 
Například pod chodníky chyběly 
konstrukční vrstvy a další zásad-
ní věci,“ připustil primátor Ma-
rek Hrvol a dodal: „Řeší se i to, 
že původní projekt počítal jen se 
základním očištěním chodníko-
vých ploch v okolí vodních prvků. 
Ty se ale rozpadají a pouhé čiště-
ní nestačí.“ Projekt se bude mu-
set doplnit o nové stavební prá-
ce.  Vícepráce tak posunou ter-
mín dokončení, které  se před-
pokládá až na podzim.     

Revitalizaci vysoutěžilo měs-
to za více než sto milionů. Do-
taci 25 mil. Kč poskytne Nada-
ce Proměny. Dalších 47 mil. Kč  
chce město čerpat z Integrované-
ho regionálního operačního pro-
gramu. Zbývající prostředky bu-
de muset doplatit ze svého. „Ví-
cepráce si vyžádají kolem 4,5 mil. 
s DPH. Zhruba třicet až čtyřicet 
milionů budeme muset  zaplatit 

ze svého,“ dodal primátor. V par-
ku stále běží terénní práce a zača-
lo se s výstavbou  kavárny. Poblíž 
by mělo vzniknout  hřiště. „Něko-
lik stromů se muselo pokácet kvů-
li projektové dokumentaci nebo je-
jich špatnému stavu. Místo nich se 
vysadí nové. Ostatní stromy jsou 
pečlivě zabezpečeny, aby nedošlo 
k jejich poškození,“ ujistila mluvčí 
magistrátu Klára Vydrová. 

Vodní prvky zůstanou z  čás-
ti zachovány podle původního 
konceptu. Zůstane část kaskády 
od soustavy dvou bazénů v ulici 
Bělehradská ke spodnímu bazé-
nu s vodotryskem. Hloubka vo-
dy bude přibližně 5  cm, v dolní 
nádrži 20 cm. Vodní prvek bude 
mít novou technickou komoru 
a rozvody.

(sol)

Park Střed se dokončí později,  
v létě se do něj nepodíváme

Park Střed se kvůli nedostatkům v projektu dokončí později - na sklonku podzimu.

Týdeník Homér se  dotazo-
val, co v objektu bývalých toalet 
po jejich uzavření bude. Odpo-
věď vedení města zněla, že ve-
řejné záchodky zde stále jsou, 
ovšem nikoliv pro potřeby ve-
řejnosti. „Privilegium“ totiž 
mají pouze majitelé a nájemní-
ci obchodů v pasáži U Lva. 

Problém veřejných toalet si-
ce nesahá ani po kotníky pro-

jektům jako Repre, jezero Most 
či veřejné osvětlení, nicméně,  
důstojné toalety by měly být 
v každém kultivovaném a mo-
derním městě samozřejmostí. 
Tedy pokud se za něj  ono měs-
to  považuje. 

Obracíme se proto tímto na 
naše čtenáře. Pište, co si o ve-
řejných záchodcích myslíte. Pa-
tří do města Mostu, nebo ne? 
Má je suplovat toaleta v sou-
kromém Centralu nebo snad 
soukromé kavárny a restau-
race? Úmyslem tohoto téma-

tu není jen na problém pouká-
zat, ale vyburcovat zodpověd-
né lidi, aby se jím zabývali. Psát 
můžete na e-mail: rebecca17@
seznam.cz, inzerce@homerlive.
cz nebo na adresu: Týdeník Ho-
mér, ulice Bělěhradská 360/6, 
434 01 Most.

(Poznámka: V současné do-
bě je objekt záchodků zcela ne-
přístupný, a to z důvodu rekon-
strukce sochy heraldického lva 
i samotného objektu, na kterém 
lev stojí.)

(nov)

Kam i pan král chodí pěšky aneb
Chybí v Mostě veřejné záchodky? Pište!

MOST – Město Most má mnoho moderních vymožeností. Nedávno 
mělo v pasáži U Lva i veřejné toalety.  Vloni  se zavřely.  Provoz je 
prý prodělečný. 

Evropský parlament před 
třemi týdny rozhodl, že ma-
jitelé činžovních a rodinných 
domů s vysokou energetickou 
náročností by měli povinně 
své domy do konce roku 2033 
zrekonstruovat a zateplit. Je 
toto rozhodnutí vůbec reálné 
a je již definitivní? Jaké další 
novinky na nás europoslanci 
chystají?

Europarlament a  Evrop-
ská komise má v souvislos-
ti s tímto návrhem ještě vyjed-
návat s  členskými státy. Ovšem 
vzhledem k tomu, jak se k vět-

šině takových opat-
ření a pokynů z Bru-
selu staví naše vlá-
da, obávám se, že 
pro náš stát je to de-
finitivní.  Minister-
stvo průmyslu a  ob-
chodu se již nechalo 
slyšet, že v rámci českého před-
sednictví vyjednalo lepší návrh, 
který ochrání zranitelné sku-
piny. Předpokládám, že napří-
klad důchodci, kteří vlastní star-
ší rodinný dům zděděný po pra-
předcích a kteří mají problém 
zaplatit vysoké energie, plyn, lé-

ky, jídlo  a další nut-
né životní potřeby, 
si budou moci žá-
dat o eurodotace. 
Kdy a zda je vůbec 
dostanou, nemusím 
asi hádat…

Další novinka 
z dílny EU se týká zákazů star-
ších  ledniček a mrazáků. To se 
přitom netýká pouze spotřebi-
čů, které máme v bytě, ale ta-
ké skladů supermarketů, hy-
permarketů nebo klimatizací, 
kterými je vybaveno stále vět-
ší množství domácností a vo-

zidel. Výroba současných led-
nic a mrazáků má podle Evrop-
ské unie skončit už v roce 2025. 
Toto považuji za stejnou  „euro-
blbost“, jakou je i absurdní plán 
EU začít v příštím roce opět pře-
svědčovat obyvatele členských 
zemí, aby přešli z masa na rost-
linnou stravu! Všechna tato 
a jim podobná rozhodnutí uka-
zují, že EU naprosto nechápe 
a ani chápat nechce běžné pro-
blémy obyčejných lidí. Návod, 
co s tím, se ale nabízí. A  tím 
jsou blížící se volby do Europar-
lamentu.                                (nov)

Zákaz masa, lednic a povel k zateplení?
Další z absurdních plánů Evropské unie!
Otázka pro poslankyni za Mostecko Bereniku Peštovou (ANO)

Soutěž o vstupenky  
na Trucktrial

Soutěžte s týdeníkem Homér o vstupenky na Mistrovství ČR 
v Trucktrialu, který se uskuteční 29. a 30. dubna v Braňanech.

Podmínky soutěže: 
Prvních pět soutěžících, kteří napíší heslo „Trial Braňany“ v SMS 

zprávě na tel. číslo: 737 261 941, dostanou dvě vstupenky na unikát-
ní závod v jízdě extremním terénem. Truck trial je  sport, který je 
o jezdeckém umění a o tom jak překonat zdánlivě nepřekonatelné. 
Proto bude určitě na co se dívat a mimořádné zážitky nebudou roz-
hodně chybět!                                                                                  Redakce

Dobrý den,
rozhodl jsem se vám napsat po zážitku, který jsem absolvoval 

v centru našeho STATUTÁRNÍHO města. Řadu let trpím Crohno-
vo chorobou. Kdo tuto nemoc má, nebo zná někoho ve svém okolí, 
jistě ví, jaké patálie s  sebou tato choroba nese. Pro šťastlivce, kterým 
Crohnova nemoc nic neříká, postačí pro můj příspěvek vysvětlení, 
že se projevuje silnými bolestmi břicha a častými a těžkými průjmy. 
Jeden z podobných projevů mne nedávno zastihl nedaleko mostec-
kého magistrátu. Veřejné záchodky, které bývaly pod lvem v pasáži, 
jsou zrušené a do Centralu bylo v mém případě daleko. Naštěstí by-
ly na magistrátu úřední hodiny, tak jsem doběhl tam. V souvislos-
ti s mým neblahým zážitkem se musím pozastavit nad tím, že měs-
to Most, které je v mnoha ohledech moderní a chce být vstřícné tu-
ristům, nemá v centru ani v jiných částech města „své“ veřejné zá-
chodky. Myslím si, že to pro nás není dobrá vizitka. Některá města 
to řeší například domluvou s restauracemi a kavárnami, které jsou 
ochotné své toalety zpřístupnit i lidem tak říkajíc zvenku. Pro naše 
politiky by to měl být důvod k zamyšlení.

Pavel z Mostu

Comedy Na stojáka 
MOST - Adéla Elbel, Dominik Heřman Lev a Petr „Nasty“ Cerha. To 
jsou hosté pořadu Na Stojáka, kterou uvede 20. dubna Studio3 Pon-
te Records. 

Oblíbená stand-up comedy show začne v 19 hodin. Vstupné 
v předprodeji je 300 Kč, vstupné na místě 350 Kč. Na stojáka je čes-
ká stand-up show. Vysílat se začala v roce 2006 na HBO, poté v Čes-
ké televizi. Podobným pořadem je Comedy Club. Studio 3 najdete 
pod mosteckou městskou knihovnou.                                          (nov)

Suchý a Šlitr v Rozmáňu
MOST – Do Divadla rozmanitostí si můžete přijít poslechnout 
14. dubna od 19 hodin písničky Jiřího Suchého a Jiřího Šlitra, a to 
v podání kapely Emil Viklický Trio.

Písničky Suchého a Šlitra v Česku známe snad všichni. Jejich hud-
ba nestárne, baví publikum i muzikanty. Trio Emila Viklického hra-
je písničky Suchého a Šlitra jinak než podle původních not, origi-
nálu se nedrží harmonicky ani rytmicky, přesto každou písničku 
od prvních taktů poznáte a můžete si je v duchu broukat. Suchý se 
Šlitrem postavili základní kameny české populární hudby. Suché-
ho texty jsou lidové, a přesto hlubší, než by se v jejich zdánlivé jed-
noduchosti mohlo zdát, Šlitrovy melodie, taky zdánlivě jednodu-
ché, budou po dalších padesáti letech znát ještě i naši vnuci. Vstup-
né 200 Kč.

Trio klavíristy Emila Viklického zahraje semaforské písničky.

Město vyhlašuje veřejnou za-
kázku na vybudování a vybave-
ní dvou učeben pro dětské sku-
piny, včetně nových herních 
prvků na zahradu mateřinky 
Antonína Sochora. Kapacita bu-
de 27 dětí. Skupiny by měly začít 
fungovat od příštího roku a po-
stupně nahradí jesle. „Nyní se 
zajišťuje překvalifikování perso-

nálu jesliček, aby se mohla dětská 
skupina rozjet už příští rok. Bu-
dou tu působit stávající zaměst-
nanci i noví pracovníci. Tím, že 
skončí jesle, nezůstanou stávají-
cí zaměstnanci bez práce,“ ujis-
tila náměstkyně primátora Mar-
kéta Stará. 

Dětské skupiny jsou  obdo-
bou jeslí. Přijímají se  děti od 

18  měsíců do 6 let. „Zkušenos-
ti čerpáme i z dětské skupiny při 
kojeneckém ústavu. Dětská sku-
pina v mateřince Sochora bu-
de první. Jsme jediným městem 
v  Ústeckém kraji, které hradí 
provoz jeslí. Je to pro nás finanč-
ně nákladné a tato cesta je z hle-
diska financování pro nás výhod-
nější,“ vysvětlila náměstkyně 

Na dětské skupiny bude měs-
to čerpat prostředky z minister-
stva práce a sociálních věcí. Část 

budou platit rodiče. „U jeslí pla-
tí rodiče zhruba 1 200 Kč měsíč-
ně. Kolik to bude u dětských sku-
pin zatím není jasné, ale bude to 
nejméně stejné jako u jeslí,“ do-
dala náměstkyně. 

Další dětská skupina by mě-
la vzniknout při MŠ Hutnická. 
„Stejný projekt zahájíme u této 
mateřinky v  příštím roce. Moh-
ly by zde vzniknout dvě skupiny,“ 
dodala náměstkyně. 

(sol)

Jesle v Mostě postupně skončí
MOST – V Mostě se postupně uzavřou jesle. Nahradit je mají dětské 
skupiny. 

Petr „Nasty“ Cerha Dominik HeřmanAdéla Elbel
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Hudba v Johann W
Vinařství přivítá hvězdy

TŘEBÍVLICE - Další ročník Hudba na vinicích v zámeckém Vinařství 
Johann W se blíží. 

Ani letos nebudou 
chybět pod širým ne-
bem  ve Vinařství Jo-
hann W skvělé koncer-
ty těch nejlepších čes-
kých kapel. Startuje se  
v květnu a o jedinečnou 
atmosféru koncertů se 
tuto sezónu postara-
jí kapely Wohnout, Je-
len, Čechomor, Horký-
že Slíže, QUEENIE - Queen tribute band, Mig 21, ŠKWOR a popové 
hvězdy jako Vašo Patejdl, Tomáš Klus a Lucie Bílá. Vstupenky jsou 
k zakoupení na xticket.cz.                                                                                          (nov)

Mimo jiné navrhují posílit 
výuku informatiky, a naopak 
snížit hodiny  estetické výcho-
vy, při kterých se vyučuje na-
příklad výtvarná a hudební vý-
chova. Úpravy navrhují někte-
ří experti, kteří připravují pro 
ministerstvo školství a Národ-
ní pedagogický institut nové 
vzdělávací programy pro žáky 
základních škol. Omezení ne-
bo zrušení zmíněných předmě-
tů ale řada odborníků kritizu-
je. Podle nich se jedná o počá-
tek zkázy. Výtvarná a hudební 
výchova by prý měla na školách 
zůstat, a to v rozsahu, jako je 
tomu doposud.  Diskuse o  bu-
doucnost výtvarné a  hudeb-
ní výchovy graduje mezi učite-
li i rodiči odborníky  do tako-
vé míry, že část z nich se obrá-
tila přímo na ministra školství 
Vladimíra Balaše (STAN), aby 
zakročil. 

Jak vidí chystanou 
změnu osobnosti 

Mostu a Litvínova?

Libuše Hrdinová, ředitelka 
ZUŠ v Mostě

Rozhodně s tím nesouhla-
sím, a to především u žáků na 
prvním stupni. Někteří rodiče 
nedokáží svým dětem tyto zna-
losti předat, protože jsou jinak 
zaměřeni, například sportovně. 
Jako smysluplné bych naopak 

viděla spojit na druhém stup-
ni všechny výchovy do jednoho 
projektu, aby si děti mohly vy-
brat, které z nich  se chtějí vě-
novat. V případě výchov bych 
spíš navrhla změnu v klasifika-
ci. Odstranila bych  známková-
ní, protože v tomto  případě se 
nejedná o hodnocení zvládnu-
tého učiva, ale o vyjádření emo-
cí.

Markéta Stará, náměstkyně 
primátora Mostu

Rozhodně tento krok za dob-
rý nápad nepovažuji. Jsem pře-
svědčena, že především na 
1. stupni základní školy jsou vý-
tvarná výchova a hudební vý-
chova nezbytné a je nutné, aby 
byly vyučovány pedagogy vzdě-
lanými v  těchto oborech. Za-
znamenala jsem, že se proti tzv. 
koncepci B vymezila řada opo-
nentů, a to včetně děkanů a ve-
doucích kateder VV a HV peda-
gogických fakult, a nyní se pra-
covní skupina připravující tento 
návrh snaží uvádět věci na pra-
vou míru. Je pak otázkou, jak 
srozumitelně ministerstvo škol-
ství tento návrh dokázalo od-
borné veřejnosti předložit, po-
kud se proti němu vzedmula tak 
silná vlna nesouhlasu.

 
Jindra Zalabáková, rad-

ní Ústeckého kraje pro oblast 
školství, mládeže a sportu

Pokud chceme, a máme, v ka-
ždém rozvíjet co 
nejvíce zájmů, ne-
jeví se mi šťast-
né rušení výtvarné 
a hudební výcho-
vy. Škola jako ná-
stroj sociální poli-
tiky připravuje pro 
občanský a pra-
covní život. Sou-
částí vzdělávání 
je i vztah k  hud-
bě a umění. Zna-
lost malířů, uměl-
ců, jejich historie, 
současnost, to je 
nemalá část, kte-
rou se výchovy za-
bývají. Nejsem ex-
pert a žádné od-
borné expertizy na 
toto téma jsem ne-
četla, takže nevím, 
o co se opírají, ale  
v této fázi se mi to 

jeví jako nesystémo-
vý krok.

Jiří Kombrza, uči-
tel informatiky, dě-
jepisu a výtvarné vý-
chovy 

Považuji to za dob-
rý nápad, pokud se 
vytvoří smysluplná al-
ternativa. Uvažuje se 
nad tím, že se vytvoří 
jeden „kulturní“ před-
mět, který bude zahr-
novat malbu, zpěv, ta-
nec, film apod. V rám-
ci dnešního boje proti 
„škatulkování“ před-
mětů mi to připadá 
jako kreativní řeše-
ní a snaha o interdis-
ciplinaritu. Zároveň 
by měly školy volnou 
ruku v tom, zda estetické před-
měty propojí, nebo je budou dá-
le vyučovat více odděleně. Před-
mět informatika nabývá čím dál 
větší důležitosti a ukazuje se, že 
je obsažen téměř v každém obo-
ru, proto se na něj klade větší 
důraz v tvorbě nového Rámcově 
vzdělávacího programu.

Eva Beránková, učitelka in-
formatiky

Tento krok nepovažuji za 
dobrý nápad. Myslím si, že by 
se u dětí ztrácel rozvoj kreativity.

Jan Novák, ředitel Gymnázia 
T. G. Masaryka Litvínov

Rozhodně jsem pro posíle-
ní hodin informatiky, případně 
programování, ne však za kaž-
dou cenu. Primárně chybí od-
borně vzdělaní učitelé informa-
tiky a bez nich to určitě kvalit-
ně nepůjde. Zároveň ale nesou-
hlasím, aby se posilovaly hodiny 
informatiky na úkor výtvarné 
či hudební výchovy. Tento krok 
považuji za scestný a budu v na-
šem gymnáziu podporovat setr-
vání estetické výchovy. Obě vý-
chovy jsou disciplíny, které po-
skytují řadě žáků prostor pro 
seberealizaci a také často pro 
rozvoj estetického nadání a cítě-
ní. Takže jistě nerušit.

Hana Turková, profesorka 
Konzervatoře v Teplicích

Doba se mění a je jasné, že 
bez informatiky a zvládání no-
vých   technologií se neobejde-
me.

Ale jako celoživotní peda-
gog v uměleckém školství jsem   
přesvědčena, že hodiny hudeb-

ní a výtvarné výchovy jsou pro 
děti velmi důležité a nebylo by 
dobré je nějak zásadně omezo-
vat. Rozvoj představivosti a cit-
livosti vede k lepšímu vnímá-
ní světa. A my  potřebujeme li-
di empatické, tvůrčí a nápadité. 
Doufám, že se najde citlivé ře-
šení, jak posilovat obě potřeby 
bez zásadního omezení jedné na 
úkor druhé.

David Homola, ředitel ZUŠ 
F. L. Gassmanna Most

Pokud se teoretická náplň vý-
tvarné a hudební výchovy pře-
sune do jiných předmětů, po-
kud bude výtvarná a hudební 
výchova zachována alespoň na 
prvním stupni ZŠ, pokud roz-
voj kreativity žáka umožní ji-
né předměty a pokud bude ná-
plň informatiky alespoň trochu 
odrážet současné požadavky na 
práci s informačními technolo-
giemi, potom to není špatný ná-
pad. Ale stále jej nelze označit za 
dobrý. 

Ingrid Štroblová, ředitelka   
Pedagogicko-psychologické 
poradny Ústeckého kraje

Za významné považuji niko-
li množství, případně absenci 
předmětů, ale jejich obsah, for-
mu a především kvalitu výuky, 
která často neodpovídá potře-
bám dětí ani společnosti, a to 
i v  případě výuky informatiky. 
Výtvarná a hudební výchova 
by měla ve školách zůstat jako 
předmět dobrovolný a státem 
podporovaný, například  sbo-
rový zpěv, hudební skupiny, vý-
tvarné dílny, workshopy apod. 

(ina/sol)

Pošle ministr „výtvarku a hudebku“
do propadliště školních dějin?
Debata nad výchovami graduje!

MOSTECKO – Před pár dny se v mediálním prostoru strhla odborná 
i laická diskuse o budoucnosti výtvarné a hudební výchovy na zá-
kladních školách.  „Experti“ na české školství totiž chystají  reformu. 

Filosofický antropolog Ra-
dek Holodňák Eduarda Štorcha 
představí jako sociologa, který 
tehdejší Mostecko poznával ja-
ko učitel chudých českých hor-
nických dětí. O svých poznat-
cích si vedl unikátní podrobné 
statistiky a jeho výpovědi jsou 
přinejmenším šokující. Všudy-

přítomná bída, otřesné život-
ní a hygienické podmínky, ni-
kým neřešená a všeobecně to-
lerovaná kriminalita, perma-
nentní riziko smrti v děsivých 
hlubinných šachtách, hazard, 
prostituce, neřesti, zanedbaný 
vzdělávací systém, národnost-
ní nesnášenlivost, nezájem po-

litických center teh-
dejšího Rakouska-
-Uherska - to je jen 
stručný výčet soci-
álně patologických 
jevů, kterých si 
Štorch během své-
ho pedagogického 
působení na Mos-
tecku všímal a kte-
ré v mnohém mo-
hou  připomínat 
problémy, který-
mi Mostecko v ur-
čitých ohledech tr-
pí i dnes.            (nov)

Doba, kdy byste se Mostecku  
vyhnuli obloukem
MOST - Mostecko na přelomu 19. a 20. století. Místo a čas, kterým 
byste se zřejmě chtěli raději vyhnout obloukem. Tak popisuje kraji-
nu a společnost uhelného kraje známý spisovatel fantastické litera-
tury  Eduard Štorch. Pokud o Mostecku v těchto časech chcete vědět 
víc, nenechte si 20. dubna ujít přednášku „Eduard Štorch: Sociolog 
bídy uhelného kraje“.

Kdo by tuto knížku neměl jako dítě na polič-
ce v pokojíku. Málokdo už ale ví, že její autor 
věnoval svou pozornost i Mostecku. A bylo to 
vskutku drsné...
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Udělejte něco pro své zdra-
ví a přijďte ukázat, jak jste přes 
zimu trénovali. The Most RUN, 
neboli běh po závodní dráze 
mosteckého okruhu, odstartu-
je 14. 4. v 18.30 hodin. Jednot-
né startovné je 200 Kč za běž-
ce. Každý si  zvolí sám, zda po-
běží jedno, dvě nebo tři kola na 
4 212 metrů dlouhém okruhu. 
Každý běžec navíc získá origi-
nální upomínkovou medaili. 
V ceně je kromě medaile zahr-

nuto také jedno uběhnuté kolo 
okruhu Autodrom Most a  star-
tovní číslo. Běh není časově mě-
řen. K dispozici je sociální zaří-
zení a nehlídané boxy pro od-
ložení věcí. Parkoviště při vjez-
du do paddocku je zdarma. Běh 
bude odstartován odděleně pro 
běžce a případně rodiče s  dět-
mi.

Registrace je možná na www.
autodrom-most .cz/cz/the-
most-run/.                                        (nov) 

Auta na okruhu vystřídají běžci

Kolama dolů pořádá Policej-
ní prezidium České republiky 
spolu s Asociací center bezpečné 
jízdy. Připraveno je deset společ-
ných jízd s následnou bezplat-
nou ukázkou výcviku na daném 
polygonu. Přestože limit účast-
níků na jednu vyjížďku je stano-
ven na 250 motorkářů, předpo-
kládá se, že samotných akcí na 
polygonech se zúčastní více zá-
jemců. Do realizace samotné-
ho projektu se zapojují všech-
na centra bezpečné jízdy v Čes-
ké republice. První společná vy-
jížďka startuje 22. dubna.

Výjezd motorkářů proběhne 
vždy organizovaně z předem ur-
čeného místa za doprovodu do-

pravních policistů na motocy-
klech. Společně se jede po stano-
vené trase zhruba 80 kilometrů. 
Po dojezdu do výcvikového cen-
tra se účastníci jízdy zapojí do 
připraveného programu. Společ-
ných jízd se jako v roce přede-
šlém zúčastní i představitelé Po-
licie ČR. 

Na jednotlivé jízdy se mohou 
účastníci hlásit prostřednictvím 
formuláře na webových strán-
kách Policie ČR. Počet účastní-
ků na jednu jízdu je z kapacit-
ních důvodů limitován na maxi-
mální počet 250 účastníků. Sraz 
na všechny jízdy bude na pře-
dem určeném místě vždy od 10  
hodin tak, aby motorkáři vyje-

li v 11 hodin. Příjezd na poly-
gon je naplánován na 12.30 ho-
din, kde budou mít dveře ote-
vřené i ostatní motorkáři, kteří 
se společné jízdy nemohli zú-

častnit. Pro vyplnění přihlašo-
vacího formuláře je nutné se při-
hlásit prostřednictvím uživatel-
ského jména: Dolu.2023 a hesla: 
Dolu.2023.                              (nov)

Projekt Kolama dolů startuje pod Řípem
MOST - Preventivní projekt „Kolama dolů“ zaměřený na vzdělávání 
a zdokonalování motocyklistů na začátku motorkářské sezóny je za 
dveřmi. A to i za těmi mosteckými.  Chcete-li se zúčastnit, startuje 
se 27. května  z odstavné plochy pod horou Říp v obci Rovné pod 
Řípem, cílová stanice je polygon Most. 

Chcete-li se zúčastnit, startuje se 27. května  z odstavné plochy pod ho-
rou Říp v obci Rovné pod Řípem, cílová stanice je polygon Most. 

MOSTECKO – Mostečané se bu-
dou moci povozit historickou 
tramvají. Ta doputovala do Mos-
tu z krajského města. 

Historická tramvaj T2 přices-
tovala z Dopravního podniku 
města Ústí nad Labem do Mos-
tu na podvalníku. Ústecký do-
pravní podnik přenechal tram-
vaj, kterou čeká renovace, za 
symbolickou korunu. „Tramvaj 
je v podobě, v jaké jezdila po mo-
dernizaci v dopravním podniku 
v Liberci. Chceme ji dát do histo-
rické podoby, to znamená s jed-
ním čelním světlem a s historic-
kým interiérem,“ prozradil do-
pravně technický náměstek Do-
pravního podniku měst Mostu 
a Litvínova Vladimír Šefr. Na 
vrácení tramvaje do života bu-
dou pracovat zaměstnanci mos-
teckého dopravního podniku. 
Renovace může trvat i několik 
roků. 

„Máme velkou radost, že se 
podaří tramvaj zachránit a že 
jsme se s mosteckým dopravním 
podnikem dohodli na prodeji 

za symbolickou jednu korunu,“ 
uvedla Simona Mohacsi, ředi-
telka Dopravního podniku měs-
ta Ústí nad Labem. V Mostě bu-
de tramvaj po rekonstrukci k vi-
dění při mimořádném provozu, 
při speciálních příležitostech. 

Bude možné si ji také prona-
jmout a bude se vystavovat i při 
dnech otevřených dveřích do-
pravního podniku. 

Přepravu tramvaje do Mos-
tu sledovali zaměstnanec do-
pravního podniku v  Mostě Jiří 

Benedikt. Na typu tohoto vozu 
se v Mostě před více než čtyři-
ceti lety zaučoval jako nováček. 
„Je to krásný zážitek. Doufám, že 
tramvaj dají hezky dohromady 
a ještě budu mít možnost se s ní 
svézt,“ svěřil se.                     (sol) 

V Mostě bude jezdit historická tramvaj 

MOST – Závodní auta na  Autodromu Most vystřídají 14. dubna běžci. 
Koná se zde akce The Most RUN.

Mostecké fotbalistky vstoupí  
do klukovské soutěže

MOST – V Mostě roste 
počet dívek v týmu žá-
kyň FK Baník Most Souš. 
Mostecký fotbal proto 
kývl na nabídku klubu SK 
Krušnohoří a vstoupí do 
okresního přeboru kluků. 
Dívky tím získají  víc zápa-
sů a konfrontaci s klukov-
ským stylem fotbalu. 

 Vedle 2. ligy žákyň, 
která pro dívky odstartuje 
2. dubna  v Roudnici, mo-
hou žákyně nastupovat 
a hrát zápasy v mostec-
kém přeboru ve spojeném týmu s Krušnohořím. Projekt SK Kruš-
nohoří obnovuje fotbalovou tradici v Krušných horách, kde dříve 
úspěšně působil klub SK Brandov. Mostecké žákyně na jaře odehrají 
zápasy ve dvou soutěžích. Trenéři Karel Giampaoli s Ondrou Chla-
dem se náročného jara nebojí, nejvíce se těší na zápasy s Budějovi-
cemi nebo Bohemkou. Pro jarní část soutěže mostecký klub připra-
vuje nové družstvo mladších dorostenek.                                    (nov)

Epilog starého Mostu
MOST – Mostecké muzeum zve 13. dubna od 17 hodin na vernisáž 
výstavy  „Epilog starého Mostu“ Jaroslava Klápštěho.

Výstava obrazů a grafik se koná ke stému  výročí autorova naro-
zení a je zaměřená výhradně na jeho mosteckou tvorbu. Na verni-
sáži  vystoupí žáci hudebních oborů ZUŠ F . L. Gassmanna v Mostě 
a Otto Liška. Výstava potrvá od 14. dubna do 31. srpna.            (nov)

DESmod přiveze
Šrouby a matice

MOST – Do Music Are-
ny Nový Obzor zavítá 
15.  dubna legendární 
slovenská rocková sku-
pina DESmod.

Kapela si tentokrát 
přiveze jako předkape-
lu „Šrouby a matice“, 
která zahraje největ-
ší hity Mandrage. Klub 
se otevírá v 19 hodin, 
koncert začíná ve 20 hodin. Vstupné v předprodeji II. vlna 450 Kč. 
Předprodej v síti Ticketlive.cz.                                                        (nov)

Nocujte v muzeu
MOST - Letošní muzejní noc, 
která se uskuteční  14. dubna 
od 16 do 21 hodin v mostec-
kém muzeu, nechá návštěv-
níky nahlédnout do práce 
kurátorů přírodovědného 
oddělení a některé činnosti si 
budete moci sami vyzkoušet. 

Především malé návštěv-
níky čeká určování rostlin a živočichů, vyrobí si z hlíny vlastní zví-
řátko nebo si namalují kamínek. Pokud splní několik jednoduchých 
úkolů, čeká je malý dárek. Pro  odvážnější je připravena ochutnávka 
hmyzích specialit. Nahlédnout budete moci i do odborných publi-
kací, nebo prozkoumat nejrůznější preparáty. A samozřejmě navští-
víte nově otevřenou expozici geologie, kde pro vás bude připrave-
no několik komentovaných prohlídek.                                          (nov)

Do Mostu dorazil pořádný kus historie.
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Simona Stašová si do Litví-
nova přivezla svého psíka, kte-
rý se jí při venčení na nedale-
kých Loučkách zaběhl. Proto-
že se  jí ho v lokalitě, kterou ne-
znala, nedařilo delší dobu najít, 
obrátila se na litvínovské stráž-

níky.  Ti sice ochotně přijeli, ale 
nakonec byla úspěšnější hereč-
ka, která psa našla. Policistům 
alespoň poděkovala za ochotu 
a za snahu při záchraně přítele 
z nejvěrnějších. 

(sol) 
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Jak učí Sportovka?
LITVÍNOV - Zajímá vás, jak učí základní škola 
Sportovka Litvínov a jak to vypadá v hodině? 
Můžete se 9. března od 8 do 10 hodin přijít 
podívat do vyučování tříd.

Počet míst je s ohledem na probíhající vyu-
čování omezen. Škola přednostně uvítá rodi-
če předškoláků či rodiče uvažující o přestupu. 
Volná místa jsou v současné 2., 3. a 6. třídě. Návštěvu si můžete za-
mluvit na: lenka.walterova@sszslitvinov.cz.                                  (nov)

Show plná svalů
LITVÍNOV – Do litvínovské Citadely dorazí 24. února ve 20 hodin 
Ladies Night 2023 – California Dreams. Nespoutaná, všeodhalující 
show plná svalů z oceli. 

Můžete se těšit na více než dvouhodinový program. Námořníky 
ochotné pro vás zemřít, hasiče vrhající se do plamenů vášně nebo 
důkladnou policejní prohlídku a mnoho dalších vystoupení. Show 
je vhodná pro všechny starší 18 let. Vstupné: 280 Kč.                (nov)

Divačky si užijí  nespoutanou show plnou svalů z oceli.

Odtahy aut  zajišťují Technické 
služby Litvínov. Pokud to ale ne-
ní z personálních důvodů mož-
né, vozy odtahuje  buď Dopravní 

podnik měst Mostu a Litvínova, 
případně Městská policie Most. 
Majitel odtaženého vozidla pla-
tí ve všech případech stejnou ce-

nu. Za úplný odtah 2 500 Kč, za 
zpětný odtah 5 000 Kč a za jeden 
zahájený a neúplný odtah 800 Kč. 
Maximální cena za službu par-
koviště, která nuceně odtažená 
vozidla hlídá,  je za každý den – 
včetně dne přitažení a dne vydá-

ní – 150 Kč na den. Od začátku 
letošního roku se provedlo již ně-
kolik odtahů, a to například z lo-
kality ve Fajli, ze Smetanovy uli-
ce, z Osady, ale i z parkoviště za 
Českou poštou.              

    (sol)

Litvínov určil ceny za odtahy vozů

V  úsecích, kde auta neopráv-
něně parkují, se místa ohraničí 
žlutou čárou se zákazem zasta-

vení a zákazem stání. Svislé do-
pravní značení se instaluje i v uli-
ci Sukova a Ladova. Zvláště v do-

bě hokejových utkání je doprav-
ní situace v ulicích poblíž stadi-
onu neúnosná. Na několika mís-
tech pravidelně dochází k neprů-
jezdnosti komunikace pro po-
licii, hasiče a sanitky. „Strážníci 
nemají možnost v jednosměrných 
ulicích určit, které auto jako prv-

ní způsobilo neprůjezdnost tím, 
že zaparkovalo i na druhé straně 
vozovky naproti již stojícímu vo-
zu. Městská policie proto navrh-
la, aby zde byly umístěny značky 
a parkovalo se tak jen v jedné řa-
dě,“ vysvětlil místostarosta Karel 
Rosenbaum.                             (sol)

Kvůli hokeji se na Osadě změní parkování
LITVÍNOV – V Podkrušnohorské ulici na Osadě požádali obyvatelé 
domu č. p. 1594 o řešení dopravní situace. Parkující vozy tu brání 
vstupu do domu a vývozu odpadu z kontejnerového stání. Situace 
se komplikuje zejména  při hokejových utkáních.

Litvínovští dobrovolní hasi-
či usilují o příspěvek na zása-
hové oděvy a vybavení. „Jedná 
se o několik  zásahových oděvů, 
obuv i nehořlavé spodní prád-
lo za 110 tisíc Kč,“ potvrzuje 
mluvčí litvínovské radnice Ji-
tka Pavlíková. Město se bude 
podílet 11 tisíci Kč. Peníze by 

měli hasiči získat  z dotace Ús-
teckého kraje. O dotace  dob-
rovolní hasiči požádali už lo-
ni a byli úspěšní. Hasiči obdr-
ží  také vůz s pohonem 4x4 od 
městské policie. „Městská po-
licie Litvínov získala ke kon-
ci roku nový služební vůz Ford 
Transit Custom. Ze svého vozo-

vého parku tedy hodlá vyřadit 
vůz Škoda YETI z roku 2013,“ 
upřesnila mluvčí. Zájem o vůz 
projevili litvínovští dobrovolní 
hasiči, kteří tak získají spoleh-
livější vozidlo k přepravě jed-
notky k  zásahům. Vůz je vy-
baven majákem, radiostani-
cí MOTOROLA a palubní ka-
merou. „Tento vůz s pohonem 
4x4 navíc usnadní práci jednot-
ky v obtížně přístupném teré-

nu,“ doplnila  starostka Kami-
la Bláhová. 

Strážníci vyřadí další slu-
žební vůz, VW Caravelle. Po 
určení prodejní ceny znalec-
kým posudkem o něj projevi-
la zájem  společnost Technic-
ké služby Litvínov. Využije ho 
pro přepravu většího počtu za-
městnanců na místa, kde ma-
jí práci.            

(sol)

Hasiči dostanou nové prádlo a ojetou čtyřkolku
LITVÍNOV – Litvínovští hasiči dostanou nové prádlo a zásahové vo-
vozidlo. Auto jim poskytnou litvínovští strážníci.  

Právě pro studenty středních 
technických škol připravila spo-
lečnost United Energy na jarní 
měsíce nový vzdělávací program 
s názvem TEPLO 2050. Jeho sou-
částí je i prohlídka provozu tep-
lárny. „Exkurze v rámci vzděláva-
cího projektu Tepelná pohoda do 
škol pořádáme již od roku 2008, 
ale stále nám dorůstají noví stu-
denti a my bychom je rádi nalá-
kali ke studiu technických oborů 
a ukázali jim firmu, jejíž techno-
logie jdou s dobou. V rámci pro-
gramu připomeneme nejen dlou-
hou historii teplárny a změny, kte-
rými prošla a nadále prochází, ale 
také poodhalíme její budoucnost. 
Pro studenty je připraveno drob-

né občerstvení, upomínkové před-
měty a v případě zájmu bude tří-
dě poskytnut i USB flash disk s fo-
tografiemi z dané exkurze,“ říká 
k programu Miloslava Kučerová, 
tisková mluvčí teplárny.

PROJEKT TEPLO 2050
Projekt je určen žákům 

2.  a  3.  ročníků středních škol 
technického zaměření a  sex-
ty a septimy gymnázií Mostecka 
a Chomutovska. Program se sklá-
dá z  přednášky o  historii, sou-
časnosti i  budoucnosti teplárny 
v Komořanech (seznámení s vý-
robou elektřiny a tepla a dalšími 
technologiemi) a exkurze v jejím 

provozu. Pro děti jsou připrave-
ny drobné upomínkové předmě-
ty, občerstvení. V případě zájmu 
si učitelé odnesou také CD s krát-
kým videofilmem o  vybraných 
profesích v United Energy a USB  
flash disk s fotografiemi z exkur-

ze. V případě zájmu o vzděláva-
cí program je třeba si vybrat a za-
mluvit termín. Kontakt: Ing. Mi-
loslava Kučerová, e-mail:  milo-
slava.kucerova@ue.cz, tel.: 476   
447  471 nebo 606 644 496.

(nov)

Teplárna startuje nový program  
pro školy TEPLO 2050

KOMOŘANY - Teplárna v Komořanech slaví letos 80 let své existen-
ce. Své narozeniny bude teplárna veřejnosti připomínat po celý le-
tošní rok nejrůznějšími akcemi. Ty budou určeny nejen veřejnosti, 
ale také studentům.

Celý program včetně dopravy je školám zajištěn zdarma. Bližší informa-
ce najdou učitelé škol na webu www.tepelnapohoda.cz.

Herečka a milovnice psů Simona Stašová zažila v Litvínově perné chvilky.

LITVÍNOV – Litvínovští radní stanovili maximální ceny za nucené odtahy 
aut a za služby spojené s jejich umístěním na odstavných parkovištích. 

Turnaje se zúčastní na še-
desát boxerů a boxerek me-
zi šestnácti provazy. Slavnost-
ní zahájení se odehraje v 11 ho-
din. Vstupné je 100 Kč a vstu-
penky jsou již v prodeji. Od 18 
hodin se poté uskuteční  gala-
večer boxu, nazvaný „Warri-
ors of dux.“ Organizátor, kte-
rým je Box Club SKMP Duch-
cov,  slibuje tvrdé souboje, svě-

telnou a hudební šou, krásné 
ringgirls a nezapomenutelnou  
atmosféru. „Diváky mimo jiné 
čeká  návštěva několika celebrit 
z oblasti bojových sportů, profe-
sionální fotokoutek, doprovodný 
program v přestávce a skutečně 
obrovská porce boxerských zá-
pasů,“ dodává předseda Seve-
ročeské oblasti ČBA Václav Fi-
ala.

Vzhledem k očekávanému 
zájmu si vstupenky raději zajis-
těte s předstihem. Dopřejte si 
komfort v blízkosti u ringu, ob-

čerstvení, pohodlí a soukromí, 
dokud je čas. Běžné vstupné na 
galavečer je 250 Kč, VIP 500 Kč. 

(nov)

Boxerský galavečer slibuje galazážitek
LOM - Fandíte boxu? Pak si nenechte ujít turnaj a následný boxerský 
galavečer, který se chystá 4. března v Lomu. 

Strážníci hledali na Loučkách psa Simony Stašové
LITVÍNOV - Herečka Simona Stašová, která hostovala v Citadele s di-
vadelním představením „Na zlatém jezeře“, zažila v Litvínově perné 
chvilky.  

Významný zaměstnavatel v regionu společnost Sev.en 
Inntech a.s., člen silné energetické skupiny Sev.en, nabízí

KURZ  
STROJVEDOUCÍ 

S NÁBOROVÝM PŘÍSPĚVKEM 70 000 Kč
Uchazeči budou po kurzu u společnosti zaměstnáni v profesi 
strojvedoucí

Kvalifikační předpoklady:  
 � věk min. 20 let
 � vzdělání SŠ s maturitou, nebo SOU obor strojní, elektro 

nebo dopravní (např. zámečník, obráběč kovů, elektrikář, 
strojní kovář, automechanik, instalatér apod.)

 � dobrý zdravotní stav (bude prověřována zdravotní způso-
bilost) a úspěšné absolvování psychologického vyšetření 
(lékařské prohlídky a psychologické testování probíhá na 
naše náklady)

 � předložení výpisu z trestního rejstříku

Charakteristika kurzu:
 � zařazením do kurzu se uchazeč stává zaměstnancem v pro-

fesi strojvedoucí v zácviku
 � kurz se skládá z 5 částí rozdělených na teorii (R 8) a praxi 

(11hod. směny) a probíhá celý v okrese Most
 � délka kurzu je přibližně 900 hodin (7 měsíců, z toho 2,5 mě-

síce jsou cvičné jízdy)
 � součástí kurzu je závěrečná zkouška způsobilosti
 � termín zahájení kurzu je 1. 4. 2023, ukončení v závěru říj-

na 2023

Nabízíme:
 � pracovní smlouvu na dobu neurčitou ihned
 � mzdové zařazení do 5. tarifního stupně s garancí každoroč-

ního nárůstu dle kolektivní smlouvy,
 � firemní benefity – 13. plat, 2 týdny dovolené navíc (30 dnů), 

příspěvek na stravování a řada dalších výhod,
 � zázemí společnosti, která je součástí velké energetické 

skupiny s dlouhodobou perspektivou zaměstnání
 � možnost profesního a osobního rozvoje  
 � po zkušební době program Zdraví - SODEXO v hodnotě 

10 000 Kč na rok (čerpání na dovolenou, sportoviště, lé-
ky, kulturu)

 � od 1. 1. 2024 příspěvek na penzijní připojištění 550 Kč mě-
síčně

Po úspěšném ukončení kurzu:
 � zařazení do profese strojvedoucí
 � získání (podloženo smlouvou) náborového příspěvku ve 

výši 70 000 Kč (20 000 Kč po zvládnutí teoretické části, 
30 000 Kč po dokončení kurzu - praktická část a zkoušky, 
po dalších odpracovaných 6 měsících 20 000 Kč). Smlouva 
obsahuje i závazek setrvání u zaměstnavatele.

Přihlášky zasílejte elektronicky na:  v.stefanek@7group.cz          
Informace a dotazy - kontaktní telefon: 476 203 612; 724 349 528
Informační schůzka proběhne v Komořanech v lokalitě Úprav-
ny uhlí. Součástí je pohovor s uchazeči, prohlídka lokomotivy 
a další informace o profesi strojvedoucí. 
Na místo se vztahuje Referenční bonus.

Nejsilnější stránkou jsou 
podle analýzy  investice a opra-
vy. Za poslední 4 roky na ně  by-
lo vynaloženo cca 868 mil. Kč. 
Dobrou finanční kondici má 
prý také údržba majetku. Za-
dluženost města sice meziroč-

ně vzrostla o cca 63 mil. Kč, pře-
sto byla hluboce pod limitem 
bezpečné zadluženosti. Čerpání 
úvěrů k 31. 12. 2022 činilo bez-
mála 150 mil. Kč. „Má-li pokra-
čovat ambiciózní rozvoj města, je 
nutné zapojit dlouhodobé port-

folio 137 mil. Kč k navýšení in-
vestic, pokračovat v rychlé reali-
zaci investic a oprav především 
ve školství a energetické infra-
struktuře, aplikovat finanční re-
alitu do financí města všude, kde 
se nejedná o sociální agendu,“ ří-
ká vedoucí odboru finančního 
Jana Lanková.

Podle analýzy by město mělo 
investovat do projektů zlepšují-

cích dosavadní majetek, infra-
strukturu, podmínky pro pod-
nikání, bydlení a vzdělávání.  
Pro následujících 5 let, počínaje 
rokem 2024, je městu doporuče-
no  realizovat investice a opra-
vy za alespoň 600 mil. Kč až 
1 mld. Kč bez kapitálových pří-
jmů a dotací. Bezpečný limit zů-
statku dluhu města ve výhledu 
rozpočtu je 700 mil. Kč.       (sol)

Vedení města : Litvínov máme  
v dobré finanční kondici

LITVÍNOV –  Podle vedení města je Litvínov v dobré finanční kondi-
ci. Odkazuje se na  střednědobý výhled rozpočtu s analýzou financí 
a ratingem. 

Fotografii vní-
má jako nástroj, 
kterým může zabí-
jet stereotypy, ote-
vřít oči a říct svě-
tu příběhy, které 
by měly být vidě-
ny.  David fotogra-
foval ženy ve vál-
ce v Donbase na 
Ukrajině, sériové vrahy na vý-
chodní Ukrajině, problémy spo-
jené s gangy ve Guatemale, sata-
nistické rituály, revoluční mlá-
dež v Íránu a divoké ilegální 
mejdany, exorcismus v Etiopii, 
oběti ohňů v Amazonii, žijící 
legendy reggae na Jamajce, těž-
ce pracující děti v Ghaně, tragi-
komický život japonských bu-

sinessmanů, ka-
ždodenní život 
raperů v Det-
roitu a New Yor-
ku, LGBT ko-
munitu v Bělo-
rusku, agorafo-
bického člověka, 
který 9 let nevy-
šel z domu. Sám 

přespával ve slumech nebo fo-
til pražské narkomany skoro 
rok. Na mnoha cestách skončil 
na ulici zcela bez peněz. Beseda 
se týká těch nejlepších, nejhor-
ších a nejbláznivějších příběhů 
o vzniku jednotlivých ikonic-
kých fotek, které obletěly inter-
net, a dalších. Vstupné 100 Kč. 

(nov)

Kontroverzní osudy Davida Těšínského
LITVÍNOV – Café Bar Citadela zve 19. dubna od 19 hodin  na cesto-
pisnou a fotografickou besedu Davida Těšínského, fotografa z Pra-
hy, který fotí příběhy lidí, speciální lifestyly, kontroverzní a mimo-
řádné osudy a témata. 

MOST - Společnost United Ener-
gy spustila nový vzdělávací pro-
gram pro studenty středních 
technických škol s názvem Teplo 
2050. Jeho součástí je i prohlíd-
ka provozu teplárny. 

„O naše ucelené vzdělávací 
programy byl vždy enormní zá-
jem, což nám dělá velikou ra-
dost. I tentokrát byly termíny bě-
hem 14 dnů rozebrané,“ sděli-
la mluvčí společnosti Miloslava 
Kučerová. 

Prvními exkurzanty byli žá-
ci třetího ročníku, obor Elektri-
kář, Střední školy technické ve 
Velebudicích. „Ne náhodou, jak 
se ukázalo, přihlásil žáky jejich 
třídní učitel Antonín Gorsche-
nek, který zde, stejně jako druhý 
pedagogický doprovod, v  mládí 
absolvoval učební praxe.  Učitel 
Josef Jurkovič po ukončení stu-
dií v roce 1981 dokonce v teplár-
ně až do roku 1986 pracoval ja-
ko mechanik měření  a regulace. 
Oba byli zvědaví, jak se za do-
bu jejich nepřítomnosti teplár-
na změnila. Ukázalo se, že před-
náška na téma Proměny komo-
řanské teplárny v čase aneb Tep-

lo 2050 nebyla zajímavá jen pro 
děti,“ říká Miloslava Kučerová.

„Přednáška byla výborně při-
pravená a srozumitelná, stejně 
jako návštěva provozu. Značnou 

část z  toho, co  kluci slyšeli, bu-
dou potřebovat při závěrečných 
zkouškách,“  dodal Josef Jurko-
vič. „Kluci byli perfektní, proje-
vovali zájem, hlavně v  provozu. 

Jejich pozornost byla odměněna 
šťastnou náhodou. Ocitli se to-
tiž u najíždění turbíny, což se bě-
hem dne běžně nestává,“ doplni-
la Miloslava Kučerová.      (nov)

Teplárna rozjela exkurze  
v rámci programu Teplo 2050

Prvními exkurzanty byli žáci třetího ročníku, obor Elektrikář, Střední školy technické ve Velebudicích.

David Těšínský fotí příběhy lidí a kontroverzní témata.

Cílem výstavy je přiblížit nej-
rozmanitější a nejohroženější 
ekosystém na světě a jeho pů-
vodní obyvatele všem věko-
vým skupinám. Sbírky artefak-
tů etnických skupin peruánské 
a venezuelské Amazonie, obra-

zy a instalace, velkoplošné foto-
grafie a videa přiblíží atmosféru 
deštného pralesa a života v něm. 
Představí ho antropoložka Lud-
mila Škrabáková, jež podnikala 
výzkumy mezi původními oby-
vateli, a akademický malíř Otto 

Placht, který svůj profesní 
i osobní život spojil s amazon-
ským pralesem. „Součástí výsta-
vy bude i zábavný koutek, kde si 
budou moci hrát malí i velcí. Bu-
dou probíhat přednášky pro ško-
ly a širokou veřejnost i kreativ-
ní dílny. Vše v prostorách zám-
ku Valdštejnů. Vernisáž se koná 
25. dubna od 17 hodin. Výsta-
va bude přístupná od 1. května 

do poloviny srpna vždy od úterý 
do neděle,“ informuje Dáša Wo-
hanková z  oddělení propagace 
města.

Dospělí zaplatí 60 Kč, důchod-
ci 40 Kč, děti od 3 let a studenti 
30 Kč, děti do 3 let zdarma, orga-
nizované skupiny 15 Kč. Rodinné 
vstupné + rodinné pasy 100  Kč 
platí pro 2 dospělé a minimálně 
jedno dítě.                                    (sol)

Na Amazonii za výhodné vstupné
LITVÍNOV – Výstava La Selva Život a umění v Amazonském pralese 
a Obrazy Otto Plachty má výhodné vstupné. Nabídne přednášky pro 
školy i dětský koutek.



Technický klub 
pod křídla Scholy 

Humanitas 
LITVÍNOV - Technický klub 

probíhal v prostorách ZŠ a MŠ,  
v bývalém klubu Lesánek. Čin-
nost klubu nyní přebírá Středis-
ko volného času nově založené 
pod  Scholou Humanitas. Pro-
voz  klubu se může realizovat 
i díky dotaci od Ústeckého kraje. 
Klub je zaměřený na výuku IT 
gramotnosti a logiky dětí nižší 
věkové kategorie. „Od 1. 4. 2023 
pokračuje zájmové vzdělává-
ní pod Střediskem volného času, 
které je součástí Scholy Humani-
tas. Novou nájemní smlouvu se 

základní školou tak uzavře střed-
ní škola,“ potvrdila změnu pro-
vozovatele klubu vedoucí odbo-
ru sociálních věcí a školství Ve-
ronika Knoblochová.

Barevná družina  
u Koldomu 

LITVÍNOV – Město plánu-
je stavební úpravy družiny ja-
zykové školy, která se nachá-
zí v ulici U Koldomu. Posta-
vena byla v padesátých letech 
minulého století. Sníží se pře-
devším energetická náročnost 
budovy. Budova se zateplí, do-
jde na výměnu střešní krytiny 
či části hromosvodu. „Instalo-

vány budou také předokenní ža-
luzie u oken v jihovýchodní fasá-
dě, lokální rekuperační jednot-
ky do jednotlivých tříd družiny, 
zbuduje se nový okapový chod-
ník a nový chodník pro přístup 
na zahradu s terénním schodiš-
těm. Změnu dozná barevné ře-
šení objektu. Barva fasády je no-
vě navržena v kombinaci červe-
né, zelené, žluté, modré a světle 
šedé, střešní krytina a klempířské 
prvky v barvě antracitové,“ dopl-
nil místostarosta Litvínova Ka-
rel Rosenbaum. Náklady si vy-
žádají 7 mil. Kč bez DPH. Do-
davatel bude vybrán na zákla-
dě nejvýhodnější ceny. Práce by 
se měly realizovat během 4 mě-

síců. Předpokladem realizace je 
spolufinancování z dotace mi-
nisterstva životního prostředí.

Mateřinku Gorkého 
čekají opravy

LITVÍNOV – Radní souhlasí 
s výběrem dodavatele na sana-
ci MŠ Gorkého. Nejvýhodnější 
nabídku předložila firma MDV 
CZ, s. r. o., Mezibořská, a to cca 
1,7 mil. Kč bez DPH. Sanovat se 
bude obvodová stěna suterénu 
školy. Po dokončení prací se ob-
noví chodník ze zámkové dlaž-
by. Předpoklad zahájení je v čer-
venci a práce potrvají  9 týdnů.

(sol)
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Nejnižší nabídku podala fir-
ma ALLKON, s. r. o., a to cca 
2,2 mil. Kč bez DPH. Zakáz-
ka zahrnuje montáž a dodávku 
slaboproudých rozvodů pro no-
vou zasedací místnost ve 3. pat-
ře městského úřadu. Práce potr-
vají čtyři měsíce. „Finance jsou 
zajištěny v rozpočtu na rok 2023. 
Akce bude probíhat v návaznos-
ti na stavební práce, které změ-
ní obřadní síň na novou zasedač-
ku. Stavební práce provede  PRV-
NÍ HYPOSTAV spol. s r.o., která 
předložila nejvýhodnější cenu ve 
výši 3 mil. Kč bez DPH,“ infor-
moval místostarosta Karel Ro-

senbaum. Zakázka představu-
je přestavbu obřadní síně na za-
sedací místnost. Vznikne jeden 
dlouhý prostor oddělitelný sklá-
dacími dveřmi na dvě samostat-
né zasedací místnosti. Vybave-
ní nábytkem se bude na konec 
řešit třetí veřejnou zakázkou. 
„Město k obřadům i jiným slav-
nostním událostem využívá pro-
story v zámku Valdštejnů. Proto 
obřadní síň v budově úřadu již 
neslouží k účelům, pro které byla 
vybudována. Rekonstrukce má 
vyhovět potřebám jednání zastu-
pitelstva města,“ říká starostka 
Kamila Bláhová.                   (sol)

Město vysoutěžilo elektriku
pro zasedačku na radnici

LITVÍNOV – Město vybralo zhotovitele na elektrikářské práce v ob-
řadní síni, která se přemění  na zasedací místnost.

„Obřadka“ na litvínovské radnici bude co nevidět minulostí.

Na prvního máje začíná slav-
nost tradičně průvodem od Ci-
tadely v 9 hodin. Půjde se k ob-
chodnímu centru Máj, do Vald-
štejnské ulice a do Zámeckého 
parku, kde budou dobové i sty-

lové stánky a pódium. Chybět 
nebude občerstvení na náměs-
tí Míru. „V dobové části slavnosti 
si připomeneme 300 let od koru-
novace Karla VI. českým králem, 
který povýšil Litvínov na městys 

s právem užívat městskou pečeť, 
a konat se budevýroční trh. O pes-
trý program se postarají trubači, 
hraběcí rodina, mažoretky, šermí-
ři, herci a  hudebníci. Těšit se mo-
hou návštěvníci také na rytířský 
turnaj ve Voigtových sadech i po-
žární techniku dobrovolných hasi-
čů na parkovišti za hotelovým do-
mem v Zámeckém parku,“ před-

stavila program  starostka Kami-
la Bláhová. „Výdaje na slavnost 
dosáhly letos cca 830 tis. Kč. Přes-
ný harmonogram bude včas k dis-
pozici v novinách Radnice, na we-
bu i FB města Litvínova a v in-
formačním centru v zámku Vald-
štejnů,“ dodává pracovnice 
propagace městského úřadu Dá-
ša Wohanková.                            (sol)

Valdštejnky letos téměř za milion
LITVÍNOV –  Program Valdštejnské slavnosti bude nabitý jako každý 
rok. Slavnosti zahájí 30. dubna ve 14 hodin Studentský majáles v re-
žii studentů litvínovského gymnázia. 

„Jsme rádi, že se zaměstnan-
ci svými sportovními aktivita-
mi zapojují do pomoci lidem 
v nouzi,“ sdělil    personální ře-
ditel skupiny ORLEN Unipetrol 
Michał Chmiel a dodal: „Každá 
disciplína má svůj ceník. Za ki-
lometr běhu proměnil Sportov-
ní klub spolu s Nadací ORLEN 
Unipetrol na dobrou věc 1,50 Kč, 
za kilometr chůze 1 Kč a za kaž-
dý kilometr ujetý na kole, kolo-
běžce či in-line bruslích 0,50 Kč. 
Započítávali jsme i další libovol-
né sportovní aktivity, a to 25 Kč 
za 30 minut.“ Původní portfolio 
sportů se vloni  rozšířilo o turis-
tiku, běžkování, lyžování, aero-
bik,  jógu nebo halové a míčo-
vé sporty. Zaměstnanci zazna-
menávali své pohybové aktivi-
ty do jakékoli aplikace a vždy na 
konci měsíce poslali jejich sou-
hrn na e-mail Sportovního klu-

bu. Ten pak nasportované kilo-
metry a časy proměnil s Nada-
cí ORLEN Unipetrol na finanč-
ní prostředky, které předaly 
potřebným. Za výkony z roku 
2022 Nadace ORLEN Unipetrol 
rozdělila vysportovanou částku 
mezi šest projektů:

Cesta za snem  – Organiza-
ce založena pro podporu lidí 
s handicapem, kteří chtějí spor-
tovat i přes fyzické znevýhodně-
ní (40 tis. Kč). 

Parent Project  – Pacientská 
organizace založená rodiči, je-
jichž děti se narodily se svalo-
vou dystrofií Duchenne/Becker 
a dalšími vzácnými nervosvalo-
vými onemocněními raného vě-
ku (40 tis. Kč)

Šance pro Tomáše - Tomáš je 
statečný kluk, co se pere s váž-
ným onemocněním - spinální 
svalovou atrofií (40 tis. Kč)

Naše Štěpánka - Štěpánka se 
narodila s kombinovaným zdra-
votním postižením, které by-
lo částečně odhaleno ještě před 
narozením. Potřebuje podpořit 
v oblastech jemné i hrubé mo-
toriky (30 tis. Kč)

Jakub Vybíral - Jakub je fot-
balový fanoušek na invalidním 

vozíku, který trpí DMO spastic-
kou kvadruparézou. Potřebuje 
nové pomůcky, které mu usnad-
ní každodenní život (30 tis. Kč)

K srdci klíč o.p.s. - Obecně 
prospěšná organizace, která po-
skytuje pomoc mladým dospě-
lým, kteří opouští ústavní zaří-
zení. (40 tis. Kč)                  (nov)

Zaměstnanci ORLEN Unipetrol  
sportovali pro dobro

LITVÍNOV – Zaměstnanci ORLEN Unipetrol sportují a nasportované 
kilometry přeměňují ve finanční podporu pro neziskové organizace 
nebo pro lidi ve složité životní či zdravotní situaci. Vloni zaměstnan-
ci  vysportovali pro dobročinné účely 220 tis. Kč. Do výzvy se zapoji-
lo 253 členů Sportovního klubu skupiny. 

Za výkony z roku 2022 Nadace ORLEN Unipetrol rozdělila vysportova-
nou částku mezi šest projektů.

Hollywoodská vlna
putuje do Hamru

HAMR/LITVÍNOV  – Střední 
odborná škola v Hamru  se 
opět zúčastnila kadeřnické 
soutěže „Děčínská vlna“. 
A opět měla úspěch.

Talentovaní žáci soutěžili 
v kategoriích „Pánský mód-
ní střih s konečnou úpra-
vou“, „Hollywoodské vlny“ 
a účes "Ivanka Trumpová".  
Kategorii „Hollywoodské 
vlny“ vyhrála žákyně SOŠ 
Hamr Natálie Dresslerová 
a na  pátém místě se umís-
til Patrik Nguyen v kategorii 
„Pánský módní střih“.  (nov)

Arnošt Goldflam v Café
LITVÍNOV – Hostem pořadu 
„Klubová setkání“ v Café 
Baru Citadela bude 12. dub-
na od 19 hodin  herec, dra-
matik, režisér, pedagog, 
spisovatel knížek pro děti  
a hlavně skvělý vypravěč Ar-
nošt Goldflam. 

Arnošt Goldflam se naro-
dil se v Brně v židovské rodi-
ně. Působil v brněnských divadlech, v Divadle na provázku a v Ha-
Divadle. V 80. letech začal být obsazován do menších filmových 
a televizních rolí. Největší ohlas měly role ve filmu Dědictví aneb 
Kurvahošigutntag a ve snímku Lotrando a Zubejda. Z dalších filmů 
a seriálů, kde se objevil, byl např. Otesánek, Modrý Mauritius, Fran-
tišek je děvkař či Proč bychom se netopili. V nynější době režíruje 
divadelní hry a učí na JAMU a DAMU.

Vstupné je 100 Kč. Vstupenky budou k zakoupení v pokladně Ci-
tadely s možností rezervace na www.citadela-litvinov.cz nebo na tel.  
na čísle 476 111 487 či v  síti Ticketportal.cz.                             (nov)

Trautenberk a lyžníci
LITVÍNOV – V  litvínovské Ponorce proběhne 8. dubna od 18.30 ho-
din vernisáž výstavy obrazů autorů Luď ka Pachla a Ladislavy Pach-
lové Pelikánové. 

Pro velký úspěch jde o pu-
tovní výstavu obrazů a umě-
leckých artefaktů, která do 
Litvínova dorazí z Prahy. Ná-
sledně se celá výstava stěhu-
je do Krakonošovy zahrádky 
a poté do Berlína do galerie 
Kunstgalerie Rüberzahl. Ne-
nechte si ujít jedinečný záži-
tek z výstavy a možnosti po-
tkat se osobně s autory děl, 
která přesahují společensky 
zajeté hranice.                (nov)

Rodák vystaví obrazy
LITVÍNOV - V Café Baru Cita-
dela budou  k vidění obrazy 
litvínovského rodáka Petra 
Boudy.  

Vernisáž výstavy se usku-
teční 13. dubna od  17 hodin, 
obrazy budou k vidění do za-
čátku května. Všechny vysta-
vené obrazy, které vznikly na 
základě autorova  pobytu ve 
Francii, je v rámci výstavy 
možné zakoupit.            (nov)

Jarní zábava v Atticu
LITVÍNOV - Přijďte se v pátek 14. dubna od 19 hodin pobavit do hu-
debního klubu Attic Litvinov na Jarní taneční zábavu.

Akci  pořádá partnerská škola Sportovka Litvínov. Hrát budou 
Elán Revival a kapela 3D. Vstupenky v předprodeji dostanete na se-
kretariátu školy.                                                                                (nov)

Vítězná Hollywoodská vlna
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Sokol stěhovavý je v ČR vel-
mi vzácný, patří mezi kriticky 
ohrožené druhy. Hnízdí na ska-
lách, ale vzhledem k rostoucímu 
lidskému tlaku na přirozené bi-
otopy se přizpůsobuje i dalším 
hnízdním možnostem. Ve sna-
ze pomoci sokolům jsou prá-
vě v  některých průmyslových 
objektech vyvěšovány speciál-

ní budky. „Na komín v  Teplár-
ně Kladno jsme instalovali so-
kolí budku. Projekt probíhá ve 
spolupráci se společností Alka 
Wildlife, která se zabývá mimo 
jiné dlouhodobým monitoringem 
a podporou hnízdění sokolů na 
lidských stavbách, většinou právě 
na komínech průmyslových areá-
lů a elektráren. Máme zkušenos-

ti z  našich elektráren Chvaletice 
a Počerady, kde sokolí budky jsou 
a v obou elektrárnách páry soko-
lů pravidelně vyvádí mladé. Oče-
káváme, že stejně rychle bude ob-
sazená i budka v Kladně. Už při 
instalaci kolem kroužil samec so-
kola stěhovavého,“ uvedla mluv-
čí Teplárny Kladno ze skupiny 
Sev.en Eva Maříková.  

Budku instaloval ornitolog 
Václav Beran z Alka Wildlife do 
výšky zhruba 100 metrů, což je 
ideální výška pro hnízdění těch-
to dravců. „Sokoli k hnízdění po-
třebují klidné místo, kam se ne-

dostane člověk. S  hnízděním so-
kolů na stavbách máme velmi 
dobré zkušenosti. Je úspěšnější, 
než hnízdění párů ve volné pří-
rodě,“ doplnil  Václav Beran. Se 
vzácnými a ohroženými druhy 
ptáků má skupina Sev.en i dal-
ší zkušenosti. Na rekultivacích 
obou lomů na Mostecku, kte-
ré do skupiny také patří, hnízdí 
hned několik ohrožených dru-
hů. Mezi nejvzácnější patří lin-
duška. Z dravců je možné na re-
kultivacích výjimečně zahléd-
nout i vzácného orla mořské-
ho.                                           (ink)

Sokolům se na severu Čech daří především 
v areálech velkých průmyslových podniků

ÚSTECKÝ KRAJ – V průmyslových areálech po celé České republice 
přibývá sokolích budek.  Tento trend pomoci vzácnému druhu ptá-
ků k nám přišel ze sousedního Německa. A protože to od sousedů 
mají teritoriální ptáci nejblíže do Ústeckého kraje, právě tady je so-
kolích párů nejvíce. A postupně se rozšiřují i dál. V minulém týdnu 
přibyla jedna sokolí budka nově také na komín kladenské teplárny. 

Ornitologové očekávají, že budka pro hnízdění sokolů bude brzy ob-
sazená. 

Budka se instaluje do výšky zhruba 100 metrů, což je ideální výška pro 
hnízdění těchto dravců.

Vinařství Johann W
zve na degustaci „Pinot“

TŘEBÍVLICE – Zámecké Vinař-
ství Johann W zve  4. března  na 
degustaci čtyř vín s prohlídkou 
vinné technologie.

Součástí akce je následná 
srovnávací ochutnávka bílých 
odrůd rodiny Pinot z rozdíl-
ných viničních tratí. Degusto-
vané Pinoty jsou stejného roční-
ku 2017. Začátek degustace je ve 14 hodin. Objednávky se přijímají  
po telefonické domluvě na čísle 733 522 096. Počet míst je omezen 
a zvýhodněná cena za degustaci činí 190 Kč.                               (nov)

MOST - S energiemi plánuje 
vlastník velké části tuzemské 
energetiky, finančník Pavel 
Tykač, který mimo jiné vlast-
ní  dva hnědouhelné lomy na 
Mostecku, do budoucna více 
obchodovat v zahraničí. Ačkoliv 
se v minulosti majitel skupiny 
Sev.en Pavel Tykač snažil České 
republice přilepšit a danit doma 
i zisky z obchodů, které nemají 
s Českou republikou nic společ-
ného, mimořádná daň windfall 
tax ho donutila změnit tuto leti-
tou a pro Česko výhodnou pra-
xi. Svůj postoj k daním i výrobě 
energie z uhlí a obnovitelných 
zdrojů vysvětlil v rozhovoru pro 
Český rozhlas. 

Kromě hnědouhelných lo-
mů vlastní skupina Sev.en uhel-
né elektrárny Chvaletice a Po-
čerady a také teplárny v Klad-
ně a ve Zlíně. Je druhým nej-
větším producentem energie 
v Česku, hned po ČEZu. Ob-
chod s energiemi realizuje Pa-
vel Tykač přes svoji společnost 
Sev.en Commodities se sídlem 
v Lichtenštejnsku. Odštěpný zá-
vod má firma ale v Praze a od-
tud také dělala doposud většinu 
obchodů. „Do konce loňského 
roku jsme měli v Česku i náš za-

hraniční obchod, odvedeme pro-
to dost vysokou částku na dani 
z příjmu. Snažili jsme se Česku 
tak trochu přifoukávat a snaži-
li jsme se i zahraniční transakce 
zdaňovat doma, protože odtud 
pocházíme a chtěli jsme Česku 

přilepšit. Náš největší odvod do 
státního rozpočtu, což je 30 mld. 
korun ročně, pochází z CO2 po-
volenek. Samozřejmě, že ve chví-
li, kdy se zdanění ze dne na den 
změní z 19 na 79 procent, pře-
stává to dávat smysl. Naši trade-

ři mnohdy sedí v Lichtejnštensku 
a prodávají plyn, který pochází 
z lodi z Ameriky britskému nebo 
holandskému zájemci, a to s čes-
kým zdaňováním nesouvisí. My 
jsme se ale snažili tyto zisky da-
nit doma, to už ale nyní nedává 
smysl. Ty zisky, které reálně vy-
tváříme v Česku, budeme také 
v Česku dál zdaňovat. Ale u naší 
skupiny už skoro 90 procent zis-
ků pochází ze zahraničí. A tyhle 
peníze tam budou také zdaňová-
ny. Jde o Lichtenštejnsko, Austrá-
lii či USA nebo další země, kde 
sídlí naše firmy“ uvádí Pavel Ty-
kač. Vláda od letošního roku 
zavedla windfall tax pro energe-
tické firmy, a to ve výši 60 pro-
cent, pokud jejich zisk převý-
ší průměr za poslední tři roky 
o 20  procent. K tomu platí fir-
my běžnou daň z příjmu ve vý-
ši 19 procent. Důvodem pro  
windfall tax byl loňský prudký 
růst cen elektřiny a dalších ko-
modit po vypuknutí války na 
Ukrajině.                               (ink)

Pavel Tykač se snažil Česku přilepšovat,  
tak danil zahraniční zisky doma

V tuzemsku zaplatí letos energetické firmy Pavla Tykače podle jeho odhadu na daních 
včetně té mimořádné mezi 5 až 10 miliardami korun. Za dalších 30 miliard korun si pak 
musí nakoupit povolenky na emise CO2, což je také příjem státu.
Budoucnost vidí Pavel Tykač především v zahraničí. V posledních třech letech koupil 
doly, elektrárny či výrobce hnojiv ve zmíněných Spojených státech amerických a v Aus-
trálii. „Tyhle dva kontinenty preferujeme, do Evropy se nám moc nechce,“ uvádí Pavel 
Tykač. Uhelné elektrárny bude v tuzemsku podle Pavla Tykače možné vypnout, až za 
ně bude náhrada. „Myslím si, že se za posledních deset let ale pro tu náhradu neuděla-
lo dočista nic. A reálně se nedělá ani teď. To, že se staví jedna nová jaderná elektrárna, 
která nahradí dosluhující bloky v Dukovanech, to mi nestačí,“ říká Pavel Tykač a dodává, 
že je připraven uhelné elektrárny vypnout ve chvíli, kdy už o ně nebudou politici stát 
a řeknou, že je Česká republika nepotřebuje. „Jenom si to při znalostech všeho, co víme 
o síti a výrobě elektřiny, neumíme představit,“ přiznává. Pavel Tykač nepovažuje za ná-
hradu energie z uhlí obnovitelné zdroje, které mnozí preferují. „Ve chvíli, kdy má rok asi 
8 800 hodin a sluníčko svítí 1 150 hodin v roce a vítr fouká asi 1 400, tak jsou obnovitelné 
zdroje skvělý doplněk, ale ne základ energetické soustavy,“ upozorňuje. Přesto připra-
vuje projekty fotovoltaik právě na Mostecku. Mělo by jít zhruba o 140 megawatt výkonu.

Významný zaměstnavatel v regionu společnost 
Sev.en Inntech a.s., člen silné energetické 
skupiny Sev.en, nabízí uplatnění v pozici

TRAŤOVÝ  
STROJNÍK 

s náborovým příspěvkem 30 000 Kč
Hlavní činnost zaměstnance v uvedené pozici:

 � Řízení, obsluha a údržba strojní mechanizace při 
údržbě kolejiště

Požadujeme: 
 � spolehlivost, odpovědnost
 � dobrý zdravotní stav (nutné psychologické vyšetře-

ní a zdravotní způsobilost k řízení drážního vozidla)

Kvalifikační předpoklady:
 � vzdělání: SOU či ÚSO (obor strojní, zámečník, me-

chanik opravář, apod.),
 � schopnost samostatné činnosti

Nabízíme:
 � náborový příspěvek ve výši 30 000 Kč jen v přípa-

dě splnění kvalifikačních předpokladů na vzdělání
 � mzdové zařazení do 5. tarifního stupně s garancí 

meziročního nárůstu dle kolektivní smlouvy
 � firemní benefity – mimo jiné 13. plat, příspěvek na 

stravování, 6 týdnů dovolené 
 � a od nového roku po zapracování pak: 

 �    příspěvek na penzijní připojištění 550 Kč měsíčně
 �    program Zdraví v hodnotě 10 000 Kč na rok (čer-

pání na dovolenou, sport. aktivity, léky, kulturu)

 � zázemí společnosti, která je součástí silné energe-
tické skupiny s dlouhodobou perspektivou zaměst-
nání

 � smlouvu na dobu neurčitou 
 � možnost profesního a osobního rozvoje
 � pracovní dobu Po – Pá v ranních 8hodinových smě-

nách (6:00 – 14:00)

Nástup možný dle dohody
Pracoviště: Most - Komořany
Bližší informace: Jiří Buneš, tel. 478 007 225, 724 165 589 
po-pá 6-14 hod.
Přihlášky formou životopisu zasílejte na e-mail: v.stefa-
nek@7group.cz 

Majitel skupiny Sev.en Pavel Tykač.

WMS s.r.o. hledá technika 
Jste nadšenec do technolo-
gií? Je pro vás práce v ob-
lasti IT koníčkem? Pošlete 
svůj životopis na: krejcova@
wms.cz. Spolu se zaměstna-
neckými benefity, pevnou 
pracovní dobou a jistotou 
stálého příjmu vám nabízí-
me perspektivní práci v přá-
telské atmosféře.

Požadavky
 � manuální zručnost
 � řidičský průkaz B
 � schopnost týmové spolupráce
 � základní znalost a zájem o IT obor
 � elektro vzdělání výhodou Rezervační systém pro Uhel-

né safari i Energytour se letos 
spustil 1. dubna. Prohlídku ak-
tivního lomu případně rekulti-
vace si zájemci mohou objednat  
www.uhelnesafari.cz. Vybrat si 
mohou z  exkurzí do lomu Vr-

šany a ČSA a na rekultivace 
obou lomů v termínech  v květ-
nu a červnu. Další termíny bu-
de možné rezervovat od 1. červ-
na. Rezervační systém na exkur-
ze v  elektrárnách a teplárnách 
je připraven na www.energy-

tour.cz. Zájemci mohou vybí-
rat z termínů od června do září. 
„Jako každý rok i letos se po spuš-
tění systému strhla lavina zájmu 
o Uhelné safari. Lidé nám často 
vyčítají, že se na ně nedostalo, ne-
bo že se dokonce ani nezvládli do 
systému registrovat. Sice nás mr-
zí, že nemůžeme uspokojit všech-
ny zájemce, ale termíny jsou pře-
dem dané a zájem přesahuje ka-
pacitu Uhelného safari. Dal-
ší termíny přidávat nemůžeme,“ 
uvedla mluvčí těžebních společ-
ností skupiny Sev.en Eva Maří-

ková.  Během exkurze do elek-
tráren a tepláren se návštěvníci 
dozvědí, jak se energie vyrábí, 
kde je srdce elektrárny a jakou 
cestou se do kotle dostává uhlí 
z lomů na severu Čech. Zjistí ta-
ké, že elektrárny jsou domovem 
pro dravé ptáky a v  okolí elek-
tráren žijí ohrožené druhy zví-
řat. Dozvědí se, co je to blackout 
a jak pracují elektrárny v ostrov-
ním provozu. Uhelné safari na-
bízí trasy do aktivního lomu i na 
rekultivace, kam se lidé běžně 
nedostanou.                               (ink)

Uhelné safari odstartovalo,  
zájem je o něj obrovský

MOST – První dubnový den odstartoval letošní ročník Uhelného sa-
fari a Energytour. Zájemci z řad veřejnosti se tak letos opět budou 
moci podívat do provozů a prohlédnout si rekultivované plochy ko-
lem těžebních lokalit skupiny Sev.en. Své brány veřejnosti otevřou 
rovněž elektrárny a teplárny patřící do stejné skupiny. Kdo chce na 
vlastní oči vidět, jak se vyrábí energie a co všechno se musí stát, než 
se rozsvítí žárovka, může se vydat na exkurzi do Elektrárny Chvale-
tice nebo do Elektrárny Počerady, nově také do Teplárny Zlín a Tep-
lárny Kladno. 

První dubnový den odstartoval letošní ročník Uhelného safari a Ener-
gytour.

Uhelné safari nabízí trasy do aktivního lomu i na rekultivace, kam se 
lidé běžně nedostanou.

Myšlenka podpořit sportují-
cí děti a natrvalo jim vštípit lás-
ku k pohybu a sportu stála u zro-
du  Sev.en Hockey Cupu, soutěže 
pro mládežnické oddíly hokejo-
vých klubů z regionů, kde půso-
bí skupina Sev.en, konkrétně HC 
Litvínov, HC Dynamo Pardubi-
ce, PSG Berani Zlín a HC Rytí-
ři Kladno. „Podporovat děti při 
sportu nám dává smysl. A pokud 
je to navíc spojené se zábavou, ja-
kou tento turnaj, je to ideální. Ve 
všech  regionech, kde naše skupi-
na působí, podporujeme přede-
vším volnočasové aktivity mláde-
že,“ uvedl prezident a CEO sku-
piny Luboš Pavlas. Letošní roč-
ník patřil sportovcům ze šestých 
tříd. První ročník odehráli star-
ší žáci, ten loňský naopak ti nej-
mladší. „Cílem turnaje je dát do-
hromady kluky, aby se pozna-
li, aby mohli spolu hrát, získáva-
li zkušenosti, poznávali jiná místa 

a rozhodně měli radost hokeje,“ 
doplnil generální ředitel Teplár-
ny Kladno Stanislav Klanduch. 
Letošní ročník turnaje pro mla-
dé hokejisty byl stále ještě ur-
čen výhradně pro hokejové klu-
by, které skupina Sev.en  podpo-
ruje. V  příštích letech by se ale 
mohl stát tradiční sportovní ak-
cí a rozšířit se i o účastníky ne-
jen z  České republiky. „Chystá-
me turnaj, na který chceme po-
zvat i kluby ze zahraničí. Stále 
by to byl Sev.en Hockey Cup, jen 
ke čtyřem klubům, které ho hra-
jí dnes, přibydou další. O turnaje 
pro mládežnické kategorie je ve-
liký zájem a díky štědré podpoře 
skupiny Sev.en  si můžeme dovo-
lit pro děti tyto akce pořádat,“ ří-
ká předseda HC Litvínov Kamil 
Havelka. 

Celý letošní ročník Sev.en 
Hockey Cupu ovládlo HC Dyna-
mo Pardubice. Během všech čtyř 

turnajů, které pokaždé hostil ji-
ný tým, dokázaly Pardubice zís-
kat 33 bodů, a díky tomu zved-
ly skleněný putovní pohár nad 
hlavy. „Turnaj měl velice dobrou 
úroveň, je tady spousta šikovných 
hráčů. Záleží jenom na nich, jak 
daleko to dotáhnou. Mají všech-
no ve svých rukou. Podmínky jsou 
všude stejné a řekl bych, že velice 
dobré v porovnání s tím, jaké jsme 
měli dřív my,“ uvedl Jaromír Jágr, 
hrající majitel klubu Rytíři Klad-
no. Letošní vítěz slavil i vloni, 

kdy se hrálo ve dvou kategoriích 
(ročníky 2012 a 2013) a oběma 
kralovaly právě Pardubice. Na 
celkovém druhém místě se le-
tos umístil Zlín se ziskem 28 bo-
dů, třetí bylo Kladno s 24  bo-
dy a čtvrtý Litvínov se 22 body. 
Partnerem HC Rytíři Kladno je 
Teplárna Kladno.  HC Litvínov 
podporují Vršanská uhelná a Se-
verní energetická. HC Dynamo 
Pardubice podporuje Elektrárna 
Chvaletice a zlínské Berany Tep-
lárna Zlín.                                (ink)

Energii do sportu dal dětem 
už potřetí Sev.en Hockey Cup
Úroveň akce pochválil Jaromír Jágr

LITVÍNOV - Mladí hokejisté Kladna, Pardubic, Zlína a Litvínova v ka-
tegorii šestých tříd odehráli závěrečný turnaj Sev.en Hockey Cupu, 
který hostil kladenský ČEZ stadion. Myšlenka turnaje čtyř mládež-
nických klubů vznikla v roce 2019 především proto, aby si děti udr-
žely radost ze sportu. 

„Turnaj měl velice dobrou úroveň, je tady spousta šikovných hráčů,“ řekl 
na adresu  Sev.en Hockey Cupu Jaromír Jágr.

V expozici je přes 540  mine-
rálů a zkamenělin. Pětadevadesát 
procent z nich je vystaveno po-
prvé. Je zde vystaveno 170 uká-
zek minerálů a hornin, 372 zka-
menělin, 11 modelů živočichů, 8 
replik zkamenělin, 13 reproduk-
cí paleontologických rekonstruk-
cí a 3 tabule s 12 reprodukcemi 
fotografií minerálů. Z celkového 

počtu 574 vystavených předmětů 
je 95 % vystaveno vůbec poprvé.  

Nová stálá expozice předsta-
vuje ukázky minerálů a zkame-
nělin z Mostecka a jeho širšího 
okolí. Základem mineralogické 
části je soubor minerálů naleze-
ných při těžbě hnědého uhlí. Ty 
doplňují ukázky nerostů vulka-
nických komplexů severozápad-

ních Čech a krystalinika východ-
ní části Krušných hor. 

Původní přírodovědná expo-
zice se veřejnosti otevřela v le-
tech 2000 a 2001 a byla přístup-
ná do roku 2018. Tehdy se  roz-
hodlo o vybudování nové příro-
dovědné expozice. V ní je nyní 
možné spatřit ukázky minerálů 
a zkamenělin z Mostecka a jeho 
širšího okolí. Základem minera-
logické části je soubor minerálů 
nalezených při těžbě hnědého 
uhlí. V expozici převažují pa-
leontologické exponáty, řazené 
podle jednotlivých geologických 
epoch dochovaných v našem re-

gionu. Ve vitrínách je možné vi-
dět i několik mimořádných zka-
menělin, které se dosud nenašly 
nikde jinde na celé planetě. Vy-
staven je také nejslavnější čes-
ký minerál pyrop – český gra-
nát.                                          (ink)

Na geologické expozici se podíleli těžaři
MOST – Zkamenělé dřeviny i otisky živočichů z doby ledové mohou 
návštěvníci mimo jiných geologických lahůdek vidět v nové expozi-
ci v Oblastním muzeu v Mostě. Na expozici Geologie severozápad-
ních Čech se podílely také těžební společnosti skupiny Sev.en. Z po-
vrchového lomu Vršany pochází část exponátů, které jsou v expozici 
vystaveny.
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Dobrý plán  
na zbohatnutí

Tony věděl, že se nenarodil 
pro práci. Byl lepší než jeho vrs-
tevníci. Už ve škole mu bylo jas-
né, že se nikdy nehodlá lopotit 
pro pár korun, vstávat ráno v pět 
a osm hodin někde tvrdě makat 
ve fabrice. Jako jeho táta. Nejdřív 
si vysnil, že bude mít vliv a po-
stavení, stane se uznávaným lé-
kařem nebo vyhledávaným ar-
chitektem. Učení mu 
ale moc nešlo a brzo 
si musel připustit, že 
na vysokou školu ne-
zbytnou pro jeho plá-
ny, musí zapomenout. 
A tak začal snít o tom, 
že bude mít spous-
tu peněz a lidé se ho 
budou bát. Že bude 
vládnout ulici. Dě-
lal proto všechno, aby 
se mu jeho sen splnil. 
Tony v sobě ale neměl 
potřebnou přirozenou autori-
tu, která by ho posunula do čela. 
Chyběla mu také dávka agresivi-
ty, suverenity, nebojácnosti. Sna-
žil se prosadit, ale nevzbuzoval 
strach, spíš úšklebky. Nikdo ho 
nerespektoval, nikoho nezajímal. 
Peníze se mu nijak nehrnuly. 
A tak začal slevovat. Pochopil, že 
se nestane vládcem ulice, tak si 
našel partu ještě větších zoufalců, 
než byl on sám, a začal si hrát na 
velkého šéfa alespoň s nimi. Živil 
se mizerně drobnými krádeže-
mi a podvody. Scházeli se v laci-
né hospodě, machrovali na starší 
štamgasty, předstíral, že mu měs-
to patří. Když ale byl sám, při-
znával si, že to tak není. Že je jen 
chudák, který na větší akci nemá. 
Ujížděl mu vlak. Už nebyl velký 
Tony, spíž Tony ubožák. Když za-
čala válka na Ukrajině a do měs-
ta zamířili první uprchlíci, ucítil 
Tony svou šanci. To bylo přesně 
to, na co čekal. Proto se narodil. 
Nebyl žádnej chytrák, ale počítat 
uměl. Bleskově si pronajal býva-
lou vybydlenou ubytovnu, o kte-
rou nikdo nestál, trochu uklidil, 
z venku natřel pozlátkem. Pro že-
ny si zajel osobně. Nestál o Ukra-
jinky, na které by dohlížely úřa-
dy. Rozhodl se, že do ubytovny 
odveze maďarské Romky. Nabíd-
ne jim lepší život, než jaký měly 
doma v  romských osadách. Na-
sliboval jim, že se s  ním svezou 
na štědrých dotacích od státu. 
Budou předstírat, že jsou uprch-
lice, že hledají jen bezpečí. Vybí-
ral dobře. Dojel si pro ně osobně. 
Nechtěl tam žádné, které by se 
dokázaly postavit na vlastní no-
hy. Vytipoval si ty nejzoufalejší, 
u kterých bylo jasné, že je nikdo 
jiný chtít nebude. Braly s sebou 
děti, aby dostaly větší dávky od 
státu. Inkasovat se rozhodl hned 
dvakrát. Zaplatit si nechá dotaci 
od státu za poskytnuté ubytová-
ní. Nepřemýšlel o tom, že se ženy 
musí prokázat doklady. A ty jeho 
žádné ukrajinské neměly. Větši-
na neuměla jiný jazyk, než jakým 
mluvila doma na vesnicích. Če-
mu ale dobře rozuměly, byla hru-
bá síla. Stačilo pár ran, výhružka, 
že ublíží jejich dětem. A ženy by-
ly ochotné ke všemu. Ty mlad-
ší nejprve vyzkoušel sám. Při-
padal si jako velký šéf. Konečně 
se ho někdo bál, konečně mohl 
rozhodovat o osudu druhých li-
dí. Tohle bylo to, co si vysnil. Vě-
řil, že i peníze se nakonec pohr-
nou. Bude ty šlapky prodávat. 
A inkasovat dotace. Ten den pil 
víc než obvykle. Utápěl se v před-
stavách, jak si bude žít, až se mu 
jeho podnik pořádně rozjede. 
Čím víc pil, tím se cítil silnější, 
hrozivější. Večer si pozval mla-
dou holku, která přijela se svou 
mámou a malým bratrem. Ješ-
tě jí nebylo ani patnáct let. By-
lo mu to jedno. On si bude brát, 

na co bude mít chuť. A ty ubo-
žačky jsou tady jen proto, aby mu 
vyhověly. Ve všem. Jmenovala se 
Irina a byla roztomilá. A bráni-
la se, což ho ještě víc rozpálilo. 
Bránila se ale víc, než byl ochot-
ný tolerovat. Když ji uhodil, za-
čalo se mu to líbit. A tak ji bil dál. 
Čím víc křičela, tím víc ho to ba-

vilo. Pak už jen ležela, 
rukama si kryla obli-
čej a tiše sténala. Ješ-
tě několikrát ji uho-
dil a kopl ji do hlavy. 
Pak utichla a on si na-
lil další skleničku. Ne-
chal dívku ležet na ze-
mi, svalil se na po-
stel a usnul. Probu-
dil se až ráno. Hlava 
mu třeštila, nepama-
toval si, co se v  noci 
dělo. Když se vyhra-

bal z postele, všimnul si těla. Iri-
na se ani nehnula. Kolem její hla-
vy zasychala kaluž krve. Vzpo-
mněl si, co se večer dělo. Usmál 
se a chvíli si opět připadal jako 
pořádný chlap. Pak si ale uvědo-
mil, že něco není v pořádku. Proč 
se ta holka nezvedla a neutekla. 
A tolik krve. Sáhl na ni a strach 
mu sevřel srdce. Byla mrtvá. On 
ji zabil. Propadl panice, zvednul 
se mu žaludek a jen tak tak stačil 
doběhnout k umyvadlu. Roztřásl 
se po celém těle. Tohle přeci ne-
chtěl. Nechtěl nikoho zabít. Jen si 
chtěl splnit sen. Když se dal tro-
chu dohromady, začal přemýšlet. 
Musí se zbavit těla. Nikdo se to 
nesmí dovědět. Zabalil dívku do 
koberce. Odnést ji ale může až 
večer. Zatím zašel za ostatními 
na ubytovnu. Řekl jim, že Irina 
odjela. Odjela s jedním chlapem, 
který za ni zaplatil. Řekl její má-
mě, že se bude mít Irina dobře. 
Ten chlap si ji vezme a zajistí, aby 
se Irina už nikdy nemusela vrá-
tit do Madarska. Starší žena, Iri-
nina matka, nic neříkala. Dívala 
se na něj a v  očích měla prázd-
no. Pak se otočila a odešla. By-
lo to vyřízené. Večer odnese tělo, 
zatíží a hodí do jezera. A konec. 
Irinu nebude nikdo hledat. Kdo 
by se sháněl po takové nule. Nic 
neznamenala. Nikdo nevěděl, že 
využil situace, svezl se po uprch-
lické vlně  a dostal ty ženy do re-
publiky. Byl z toho venku. Najed-
nou měl ze sebe dobrý pocit. Pře-
ci jen je drsnej. Je chlap a ostat-
ní se ho musí bát. Došel k  sobě 
a nalil si skleničku. Laciné pití, 
ale přijde doba, kdy si bude do-
přávat to nejlepší. Pohledem za-
vadil o koberec s tělem. Když se 
tiše otevřely dveře, ani si nevšiml. 
Dvě ženy stejně tiše přešly přes 
místnost. Starší z nich stočila po-
hled ke koberci a kaluži krve na 
zemi a dlaní si přikryla ústa, aby 
ztlumila sten. Když uslyšel kroky, 
otočil se. To už stály ženy těsně za 
ním. Ta starší držela dlouhý nůž. 
Než stačil cokoliv udělat, bodla 
ho do břicha. Měl strach, strašně 
chtěl žít. Cítil pálivou bolest, ne-
udržel se na nohou. Držel se za 
ránu a padnul k zemi. Starší žena 
ho nechala být a rozbalila kobe-
rec. Rozplakala se. Mladší jí vza-
la z ruky nůž, sehnula se k němu 
a pomalým pohybem mu proříz-
la krk. Pak obě ženy sebraly tělo 
mrtvé dívky a odešly. Po Tonym 
se začali shánět jeho kamarádi až 
další den. Ubytovna byla prázd-
ná. Všechny ženy, které tam už 
několik dnů i s dětmi bydlely, by-
ly pryč. V  jedné z místností na-
šli mrtvého Tonyho. Policii vlast-
ně neuměli říct, kdo v ubytovně 
bydlel. Neměli jména, pro ženy si 
Tony dojel až na hranice. Zatím 
je nikam nepřihlásil. A jejich do-
klady zmizely s nimi. 

(pur)

soudnička

„Prezentoval jsem výsledky 
výzkumu, na kterém se podíleli 
studenti Filozofické fakulty Uni-
verzity Karlovy a která vznikla 
spoluprací s 1. lékařskou fakul-
tou Univerzity Karlovy a Všeo-
becné fakultní nemocnice v Pra-
ze. Týkala se účinnosti a zkva-
litnění léčby nejzávažnějších 
onemocnění léčených pomocí 
elektrokonvulzivní terapie,“ uve-
dl Jakub Albrecht.  

Renomovaný lékařský spe-
cialista zdůraznil, že péče na 
mosteckém oddělení je srovna-
telná s nejmodernějšími praco-
višti v zahraničí. „V celosvěto-
vém měřítku je tato péče mno-
hem dostupnější. U nás jsme na-
dále velmi unikátní, bereme lidi 
‚z ulice‘. Disponujeme celým ar-
zenálem metod. Máme porad-
nu, kde se i lidé bez ‚nemoci‘ mo-
hou dostat k odborné radě a na-
́sledně upravit styl života, změnit 

přístup k vlastnímu zdraví, za-
čít cvičit a nastartovat další po-
zitivní změny. Do budoucna má-
me v plánu dále rozšiřovat nejen 
oblasti zájmu, ale i výzkum. Pře-
devším chceme nabídnout začí-
najícím lékařům možnost dostat 
se k nejmodernějším poznatkům 
zde v České republice, v moder-
ní nemocnici jako je mostecká,“ 
zdůraznil lékař, který se stal cer-
tifikovaným medicínským ga-
rantem pro Českou republiku 
a státy jihovýchodní Evropy pro 
výuku používání nejmoderněj-
šího přístroje SigmaStim. 

Co je repetitivní 
transkraniální 

magnetická stimulace? 

Jedná se o  vysoce moderní 
a výborně snášenaou, zcela ne-
invazivní a nebolestivou meto-

du, která  rychle ulevuje od ob-
tíží. Princip spočívá v působení 
magnetické energie z povrcho-
vé cívky umístěné nad různými 
oblastmi mozku, které léčebně 
stimuluje a ovlivňuje. Je mno-
hem účinnější než samotné uží-
vání léků. Tato metoda má  mi-
nimum vedlejších nežádoucích 
účinků, je plně hrazena ze zdra-
votního pojištění a pacient po 
stimulaci sám odchází domů. 

Mezi diagnózy ovlivnitelné 
pomocí rTMS patří depresiv-
ní epizody a hypomanické epi-
zody různé etiologie, negativní i 
pozitivní psychotické příznaky, 

úzkostné stavy a panické ata-
ky, smíšené úzkostně-depresiv-
ní stavy, obsedantně-kompul-
zivní porucha, posttraumatická 
stresová porucha či bažení (cra-
wing) při syndromu závislos-
ti. Pomáhá také při onemocně-
ních, jakými jsou třes, migréna, 
některé typy epilepsie či bolesti-
vé stavy jako fibromyalgie, oro-
faciální bolest, chronická bolest 
obličeje nebo periferní bolesti, 
například při diabetické poly-
neuropatii. Zmírňuje také esen-
ciální tinitus (pískání v  uších, 
ušní šelest) a komorbidní psy-
chické poruchy.                  (nov)

Mostecké neurocentrum  
se prezentovalo v zahraničí

ÚSTECKÝ KRAJ - Psychiatrické oddělení  Nemocnice Most, která 
působí v Krajské zdravotní, se s  nově vzniklým neurostimulačním 
centrem úspěšně prezentovalo na odborné akci v zahraničí. V por-
tugalském Lisabonu vystoupil na mezinárodní konferenci mozko-
vé stimulace primář oddělení a vedoucí centra Jakub Albrecht. Na 
mosteckém oddělení probíhá výzkum léčby závažných onemocnění 
mozku na světové úrovni. 

Portál pacienta umožňuje 
vzdálený přístup k objednává-
ní zdravotních služeb (rezerva-
ci termínu) ve zdravotnických 
zařízeních, a to i bez nutnosti 
předchozí registrace. „Jsme rádi, 
že Ústecký kraj s Krajskou zdra-
votní – jako největším poskyto-
vatelem zdravotní péče na jeho 
území – participuje na službě, 
která umožňuje občanům vzdá-

lený přístup nejen k objednává-
ní zdravotních služeb, rezervaci 
termínu ve zdravotnických zaří-
zeních, ale umožňuje jim získat 
úplný přehled o poskytnuté zdra-
votní péči,“ upozorňuje generál-
ní ředitel Krajské zdravotní Pe-
tr Malý.

„Systém je od zahájení testo-
vacího provozu, který stále pro-
bíhá, přístupný všem zájemcům 

o tuto službu.   Jednotlivá praco-
viště s  možností elektronického 
objednání do něj přidáváme po-
stupně, přičemž nyní zpřístupňu-
jeme ta v Litoměřicích a Chomu-
tově, přístup k  datům je možný 
pro všechny pacienty, kterým by-

la služba poskytnuta ve všech lo-
kalitách. Děkujeme všem, kdo se 
dosud do portálu připojili a po-
máhají s  jeho testováním,“ do-
dává náměstek pro řízení infor-
mačních systémů Krajské zdra-
votní Jan Pejchal.               (nov)

Portál pacienta má nově registrační místo 
ÚSTECKÝ KRAJ - Portál pacienta Ústeckého kraje dala v závěru roku 
2022 k dispozici obyvatelům regionu Krajská zdravotní. Služba při-
pravená ve spolupráci s Ústeckým krajem, která je přístupná na por-
tal.kzcr.eu, má nově registrační místo také na podatelně Krajského 
úřadu Ústeckého kraje v Ústí nad Labem. 

Přihlášení do systému je možné přes lokální účet či 
přes identitu občana. Preferovaným způsobem, který 
pacientům díky řádnému ověření totožnosti poskytu-
je více funkcí, je přihlášení přes identitu občana, přes 
bankovní identitu, MojeID, eObčanku a další možnos-
ti. Portál pacienta Ústeckého kraje je přístupný na ad-
rese: https://portal.kzcr.eu/

Zaměstnavatel nabízí nad-
standardní mzdové ohodnoce-
ní, flexibilní úvazek, působe-
ní ve společnosti, která je jed-
ničkou ve svém oboru v kra-
ji, podporu dalšího profesního 
rozvoje a vzdělávání a dopo-
moc s bydlením. Požaduje se 
odborná způsobilost podle zá-

kona 96/2004 Sb., výhodou je 
praxe v oblasti zdravotnického 
povolání, organizačních a ko-
munikačních dovedností, vyso-
ká míra zodpovědnosti a zápa-
lu pro věc a zdravotní způsobi-
lost a bezúhonnost. Více infor-
mací podá Jaroslav Holý na tel.  
705 847 268.                                           (nov)

Nemocnice hledá nutričního terapeuta
ÚSTECKÝ KRAJ – Krajská zdravotní přijme do chomutovské nemoc-
nice nutričního terapeuta.

Díky propojení nemocničního 
informačního systému Krajské 
zdravotní  a NCPeH, který je ve 
správě Kraje Vysočina, jsou nově 
v rámci celoevropské sítě pro vý-
měnu zdravotnické dokumenta-
ce dostupné pro lékaře v Evrop-
ské unii také údaje pacientů Kraj-
ské zdravotní.  Krajská zdravot-
ní  je největším poskytovatelem 
zdravotních služeb v ČR s více 
než 1,1 milionu evidovaných pa-
cientů a spravuje sedm největších 
nemocnic Ústeckého kraje. Pro-
to se jedná o významný pokrok 
v oblasti rozvoje služeb elektro-
nického zdravotnictví v ČR.  Mů-
že výrazně zkvalitnit a také zrych-

lit proces v momentě, kdy pacient 
potřebuje ošetření v rámci někte-
ré členské země Evropské unie. 
Součástí  služby je zpřístupnění 
dat typicky pro urgentní ošetře-
ní českých pacientů mimo území 
republiky, ale také přístup zdra-
votníků k datům pacientů ušetřo-
vaných v nemocnicích KZ. Dal-
ším výsledkem je i zavedení slu-
žeb a zpřístupnění zdravotnické 
dokumentace v podobě tzv. pa-
cientského souhrnu také samot-
ným pacientům. Ti mohou své 
údaje získat prostřednictvím Por-
tálu občana na adrese https://ob-
can.portal.gov.cz/udaje/zdravot-
ni-dokumentace.                   (nov)

Propojení může zrychlit ošetření pacienta
ÚSTECKÝ KRAJ - Krajská zdravotní  se připojila k Národnímu místu 
pro elektronické zdravotnictví České republiky.  Znamená to, že se 
může zrychlit proces v momentě, kdy pacient potřebuje ošetření 
v rámci některé členské země Evropské unie.

Primář oddělení Jakub Albrecht.

Osobností roku kraje je Eidi Hakimi
ÚSTECKÝ KRAJ – Ve veřejné anketě  Osobnost roku 2022 Ústec-
kého kraje měla své „želízko v ohni“ i Krajská zdravotní.

V kategorii Veřejná správa zvítězil primář Chirurgického od-
dělení nemocnice Rumburk Eidi Hakimi. V kategorii Sport si 
skvěle vedla i perioperační sestra teplické nemocnice Viktorie 
Tržilová, která vloni na Mistrovství Evropy v raketovém mode-
lářství získala zlatou medaili v kategorii velkých maket.      (nov)
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Silnice na Markův 
kopec

Některé investiční akce zahá-
jilo Meziboří již vloni. Během 
zimních měsíců musely být prá-
ce přerušeny, nyní se ale pokra-
čuje dál. Do dvou měsíců by na-
příklad měla být dokončena re-
konstrukce komunikace Na 
Markově kopci III. etapa. „První 
dvě etapy byly dokončeny v před-
chozích letech. Třetí část na ně 
nenavazuje. Komunikace u gará-
ží Na Markově kopci tak budou 
po dokončení této etapy komplet-
ně v  pořádku,“ uvedla Gabrie-
la Soukupová a dodala, že třetí 
etapa vyšla na 2 229 tisíc korun. 

Osvětlené Meziboří
Dalším projektem, na kte-

rém město v současné době pra-

cuje, je modernizace veřejné-
ho osvětlení v  celém Meziboří. 
Na tuto akci získalo město čtyř-
miliónovou dotaci. „Výměna se 
týká všech svítidel v celém měs-
tě. Při plánování tohoto projek-
tu jsme přihlíželi nejen ke spo-
třebě a nutným úsporám, ale ta-
ké k  bezpečnostnímu hledisku. 
Podle toho jsme vypočítali po-
třebnou intenzitu osvětlení,“ vy-
světlila Gabriela Soukupová. 
Celkem se v  Meziboří vymění 
453 svítidel. 

Přechod a zastávka
Také další připravovaný pro-

jekt bere na zřetel především 
bezpečnost. „Připravujeme bez-
pečný přechod pro chodce u čp. 
137-138 a k  němu navazující 
chodníky a autobusovou zastáv-
ku. Významně se tím zvýší bez-

pečnost chodců,“ uvedla Gabrie-
la Soukupová. 

Parkoviště v Májové
V  současné době dokonču-

je město inženýrské činnos-
ti u projektu parkoviště v  uli-
ci Májová. Samotná stavba se 
bude realizovat až na podzim. 
„Vznikne tu dvanáct nových par-
kovacích míst. Tím, ale výstavba 
parkovišť ve městě nekončí, po-
kračovat v letošním roce budeme 
projekční přípravou na parkoviš-
tě v  ul. Hornická pod čp. 207 – 
209,“ ujistila Gabriela Soukupo-
vá. V areálu K13 plánuje město 
vybudovat nový sklad posypové 
soli pro technické služby.

Jak ušetřit energii
Pozornost letos upírá Mezi-

boří na energetickou koncepci. 
„Připravovaná Místní energetic-
ká koncepce se netýká pouze ob-
jektů v  majetku města. Úspory 

energií nejsou jen o výměně pali-
va. Město potřebuje koncepci pro 
celé území. Hledáme způsob, jak 
postupně situaci zvládnout a jak 
pomoci také ostatním majitelům 
objektů v Meziboří,“ uvedla Ga-
briela Soukupová. Město v  le-
tošním roce bude podle slov ve-
doucí odboru výstavby, majet-
ku a životního prostředí žádat 
o dotace na výstavbu fotovol-
taiky na budově místní radnice 
a na základní škole. Minimálně 
jeden z těchto projektů pak hod-
lá realizovat i v případě, že dota-
ci nezíská.                                (ink)

Město Meziboří plánuje, jak  
zvládnout energetickou krizi

MEZIBOŘÍ – Jaké projekty čeká město Meziboří v roce 2023? Vedou-
cí odboru výstavby, majetku a životního prostředí Gabriela Souku-
pová prozradila, na co se mohou Mezibořští těšit.

Provětrejte sklepy, 
„sběrová sobota“ je tu!

MEZIBOŘÍ – V  Meziboří proběhne 15. dubna mimořádný svoz odpa-
dů – tak zvaná  „sběrová sobota“. 

Výjimečně lze ukládat odpad i k popelnicovým boxům a kon-
tejnerům. Nebezpečné složky komunálního odpadu mohou ob-
čané odkládat ve sběrném dvoře, areál kotelny „K13“, ul. Okruž-
ní. Objemný odpad lze výjimečně uložit ke stanovištím již v pátek 
od 15  hodin a v sobotu od 8 do 11 hodin s tím, že musí být za-
jištěn proti větru! Odpad uložený po 11. hodině nebude odvezen.                                                                                             
(nov)

Obyvatelé Meziboří mají příležitost výjimečně odnést nepotřebné ha-
rampádí k popelnicím a kontejnerům.

Kočka v potoce
LITVÍNOV – V pozdních ve-

černích hodinách si všiml obyva-
tel Litvínova, že v korytě potoka 
nad automyčkou u Tesca je kočka, 
která se nemůže dostat ven. Ko-
ryto ale bylo natolik hluboké, že 
se pro kočku mohli strážníci do-
stat jen za pomoci žebříku. Po zá-
chraně převezli zvíře na služebnu. 
Na krku mělo obojek a v kapsič-
ce kontakt na majitele. Po půlnoci 
už byl mazlíček v rukou majitelky.  

Dostal „do nosu“
MOST – Na parkovišti v  uli-

ci Lidická  napadl řidiče jiný ři-
dič. Muž krvácel z nosu a stráž-
níkům vypověděl, že se snažil od-
jet z  parkoviště, ale ve výjezdu 
mu bránilo jiné vozidlo. Řidič  te-
dy zatroubil, a když dotyčný nere-
agoval, vydal se k vozidlu a řidiče 
upozornil, že mu brání ve výjez-
du. Aniž by to čekal, ten ho udeřil 
do nosu, nasedl do vozidla a od-
jel. Napadený si stihl vyfotit SPZ-

ku. Strážníci napadenému do-
poručili, aby podal oznámení na 
PČR a nejlépe s lékařskou zprá-
vou.

Vysvobozený racek
MOST – Strážníky na po-

moc přivolala žena, která u jeze-
ra Most našla racka. Byl zamota-
ný do igelitového pytle u ocelové-
ho lana. Policisté  zjistili, že racka 
není možné vysvobodit ze břehu. 
Proto jeden z nich svlékl unifor-
mu a došel k rackovi, po pás ve 
vodě, a po chvíli ho vysvobodil. 
Racek nebyl zraněný, po vyproš-
tění se rozkoukal a odletěl nezná-
mo kam.

Hádka o košíky
LITVÍNOV – Ke dvěma zá-

kazníkům v Kauflandu, kteří se 
hádali a napadali kvůli zaměně-
ným vozíkům s nákupem, přivo-
lali zaměstnanci strážníky. Mu-
že se na místě podařilo uklidnit. 

Po domluvě si muži podali ruku 
a vydali se každý se svým vozí-
kem na další nákup.

Stařenku šokovaly 
oplzlé SMS

LITVÍNOV – Na městskou 
policii se obrátila žena se zoufa-
lou žádostí o pomoc. Starší pa-

ní několik týdnů chodily SMS 
se sexuálním obsahem, který ji 
naprosto šokoval. Nevěděla jak 
reagovat a když volala zpět, te-
lefon nikdo nezvedal. Strážníci 
pomohli ženě telefonní číslo za-
blokovat.  Ženě doporučili, po-
kud jí budou SMS chodit i nadá-
le, aby je nemazala a věc ozná-
mila na PČR.                           (sol)

P orušené paragrafy

Velikonoční Jezeří
JEZEŘÍ - Státní zámek Jezeří zahájil 1. dub-
na návštěvnickou sezónu. V dubnu je zámek 
otevřený pouze o víkendech. O Velikonocích 
bude otevřeno i na Zelený čtvrtek, Velký pá-
tek a Velikonoční pondělí. Návštěvní do-
ba zámeckého areálu je v dubnu od 10 do 
17 hodin. Poslední komentovaná prohlídka 
zámku je v 16 hodin. 

Orlen Unipetrol  
hlásí sedm vajec

LITVÍNOV – Také letos 
se ORLEN Unipetrol 
stará o oblíbené soko-
ly. Výsledkem je 7 va-
jec v hnízdech v Lit-
vínově a Kralupech. 
Hnízdění je aktuálně 
v plném proudu. Víte 
ale, jak probíhá? 

Budky pro soko-
ly jsou instalovány ve 
výšce přes sto metrů. Sokoli totiž potřebují absolutní klid a pořád-
ný rozhled.  Už na podzim ornitolog Václav Beran ze sdružení Al-
ka Wildlife připravil budky s novým nátěrem, koberečkem z umě-
lé trávy a novým keramzitem pro hnízdění. Samičky sokolů stěho-
vavých většinou snáší jedno až čtyři vejce a vylíhnutí zabere zhruba 
30 dní. Tradiční menu mladých sokolíků obnáší holuby, racky, men-
ší ptáky a netopýry. V červnu pak mláďata opouští hnízdo a po dvou 
až třech letech si hledají své vlastní teritorium. Dožívají se zhruba 
20 let a na svá oblíbená hnízdiště se vrací v průběhu celého života.  
V šedesátých letech sokoli z naší přírody úplně vymizeli. V součas-
nosti však už zase pozorujeme kolem 130 párů hrdých a zdravých 
sokolů!                                                                                                (nov)

WWW.AGENTURADANIEL.CZ

JE ČAS NA 
 REKLAMNÍ 
 PŘEDMĚTY 
VRYJTE SE DO PAMĚTI 
SVÝCH ZÁKAZNÍKŮ 
A OBCHODNÍCH PARTNERŮ

...

Příběhy sokolů  z hnízd Orlen Unipetrol můžete 
sledovat na stránce starameseosokoly.cz. 

Gabriela Soukupová



Hejtman Jan Schiller při-
jal sportovce spolu s radní pro 
školství, mládež a tělovýcho-
vu Jindrou Zalabákovou. „Dě-
kuji vám všem za reprezenta-
ci Ústeckého kraje a doufám, že 
se i nadále budete věnovat to-
mu, v čem jste tam výjimeční. 
Někteří z vás mohou ještě i na 
další zimní olympiádu, kte-
rá bude za dva roky. A kdo ví, 
třeba se tu zase setkáme,“  řekl 
hejtman.

Další zimní edice olympij-
ského klání pro mládež pro-

běhne na začátku roku 2025 
v Moravskoslezském kraji.  

Medailisté 2023: Akroba-
tické lyžování: Lucie Krauso-
vá (stříbro, bronz), Šimon Třeš-
ňák (stříbro, bronz), Jakub Ma-
toušek (bronz), Eliška Soukupo-
vá (bronz)

Běžecké disciplíny: Nikola 
Žilinská (stříbro, bronz)

Lyžařský orientační běh: Ela 
Lošťáková (zlato)

Snowboarding: Filip Ma-
reš (bronz), Šachy: Hong Quan 
Werner (bronz)                   (nov)
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Vloni začali hasiči Ústeckého 
kraje pracovat na zřízení dro-
nové skupiny na požární stani-
ci v Ústí nad Labem. Součástí je 
deset  operátorů, kteří pravidel-
ně cvičí létání ve specifických 
podmínkách, které mohou na-
stat u zásahu. Ve výbavě je stroj 
DJI Mavic 2 Enterprise Advan-
ced. Projekt podpořil Ústecký 
kraje z dotace.

Okamžitě po předání čeka-
la dron velká zatěžkávací zkouš-
ka při požáru ve Hřensku, kde 
operátoři dronové skupiny pro-
vedli 267 vzletů, při kterých by-
li 4 596 minut ve vzduchu a na-
létali více než 1 200 km. Použití 

dronů s termovizí bylo podle ha-
sičů nedocenitelnou pomocí při 
vyhledávání skrytých ohnisek 
požáru. Dronaři už byli také na-
sazeni na dohledy nad požáry le-
sů, kde zajišťovali průzkum pro 
velitele zásahu. Při třídenním 
hledání ztracené osoby v Děčí-
ně ušetřil dron desítky nacho-
zených kilometrů v těžkém te-
rénu, které by jinak musely pěš-
ky absolvovat pátrací týmy. Dro-
nová služba se snaží vylepšovat 
technologie pro podporu veli-
tele zásahu a letos se flotila dro-
nů dočká přírůstku v podobě 
DJI Matrice 30T. Ta  byla úspěš-
ně otestovaná při nasazení ve 

Hřensku a přinese vetší variabi-
litu nasazení bezpilotních strojů 

i při zhoršených povětrnostních 
podmínkách.                              (nov)

Ústecký kraj podpořil  
„dronový tým“
ÚSTECKÝ KRAJ – Hasičský záchranný sbor Ústeckého kraje zřídil  
dronovou skupinu. Projekt podpořil Ústecký kraj.

V „dronovém“ týmu je deset  operátorů, kteří pravidelně cvičí létání ve 
specifických podmínkách, které mohou nastat u zásahu.

Památník Terezín zve veřej-
nost k unikátní prohlídce ob-
jektu, který je po většinu ro-
ku uzavřený. Jeho historici ta-
ké pohovoří o historii koncen-
tračního tábora v Litoměřicích 
a podzemní továrny Richard. 

Krematorium není součástí 
běžné prohlídkové trasy a  na-
chází se v Litoměřicích - 7 km 
od objektů Památníku Tere-
zín. Táborové krematorium by-
lo vybudováno v  letech 1944–
1945 německou firmou Ar-
chitekt Neumann. V  objektu 

o rozměrech 20 x 8 metrů by-
ly  dvě pece, v nichž mohlo být 
najednou spalováno šest těl. 
Zprovozněno bylo počátkem 
dubna 1945 a celkem v něm by-
lo zpopelněno na čtyři sta obě-
tí litoměřického tábora a také 
52 osob zastřelených 2. květ-
na 1945 při poslední popra-
vě v policejní věznici v Terezí-
ně. Pece krematoria se vytápě-
ly koksem, který byl přivážen 
ve vagonech po vlečce vedoucí 
ke staveništi podzemních tová-
ren. Jako topič byl do kremato-

ria přidělen z  příkazu pracov-
ního úřadu civilní zaměstna-

nec. Obsluhu dále tvořilo šest 
vězňů.                                  (nov)

Památník Terezín zve veřejnost  
k unikátní prohlídce

Sraz k prohlídce je před budovou krematoria - Litoměřice, Michalovická 
ulice, za městským hřbitovem. 

Úspěšné mladé olympioniky přijal na krajském úřadě hejtman Jan 
Schiller.

ÚSTECKÝ KRAJ – Veřejnost si může 6. dubna od 18 hodin prohléd-
nout budovu krematoria bývalého koncentračního tábora v Litomě-
řicích.

Stovky pivovarů a pivních 
značek z celého světa zaboju-
je o světovou pivní pečeť. Tako-
vá bude jedna z částí Meziná-
rodního pivního festivalu.   Jed-
ná se o hlavní festivalovou ce-
nu, o kterou se utkají medailisté 
z jednotlivých pivovarnických 
kategorií.  Všechny degustační 
soutěže proběhnou pod dohle-
dem profesionálních hodnotite-
lů z různých států. 

Součástí festivalu je i neve-
řejná degustační část, která bu-

de probíhat už od úterý 18. dub-
na. Jedná se o největší degustač-
ní soutěž v celé České republice. 
Odborníci v oblasti pivovar-
nictví, potravinářství a certifi-
kace kvality v průběhu několi-
ka dnů ohodnotí ta nejlepší pi-
va.  Soutěž se uskuteční pod 
dohledem renomovaných ga-
rančních a certifikačních autorit 
jako TÜV-SÜD, Bureau Veritas, 
3EC, Státní zemědělská a potra-
vinářská inspekce.

(nov)

Pivní festival poprvé na Zahradě Čech
ÚSTECKÝ KRAJ – Na Zahradě Čech se 21. – 22. dubna poprvé usku-
teční Mezinárodní pivní festival. Jedná se o 33. ročník nejprestižněj-
šího pivního festivalu v České republice. Těšit se můžete na několik 
desítek pivovarů a ochutnávku těch nejlepších piv.

Hejtman přijal mladé olympioniky
ÚSTECKÝ KRAJ – Hejtman Ústeckého kraje ocenil mladé účastníky  
20. olympiády dětí a mládeže, která se konala na konci ledna v Krá-
lovehradeckém kraji. Ústecká výprava přivezla jedenáct medailí.

 

Probuďte svůj svět. IONIQ 6.
Čistě elektrický.

2Záruky Hyundai se vztahují pouze 

 

: A+++ (WLTP).
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Filmaři v našem kraji
ÚSTECKÝ KRAJ – Filmový štáb opět rozbalí „nádobíčko“ v Ústeckém 
kraji. Začal se totiž natáčet celovečerní snímek "Zápisník alkoholič-
ky" s Terezou Ramba v hlavní roli. 

Filmaři by v Ústeckém kraji měli v rámci jarního a letního bloku 
natáčet zhruba dvacet natáčecích dní v Mnetěši a okolí Řípu, ale ta-
ké v Ústí nad Labem. Film líčí příběh jedné z mnoha žen, které se 
z docela nevinných důvodů staly závislými na alkoholu. V dalších 
rolích filmu, který bude mít premiéru začátkem příštího roku, uvidí 
diváci Miloslava Königa, Báru Lukešovou, Miroslava Hanuše, Mar-
tina Fingera, Jana Plouhara či Oskara Hese. Režisérem filmu je Dan 
Svátek.                                                                                                 (nov)
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ČR - Už čtvrtou sezónu nedojde milovníkům e-bikingu energie díky 
největší soukromé síti cyklonabíječek Sev.en for Bikers. Více než 
stovku moderních nabíjecích stanic v šesti krajích doplní do konce 
roku další, tentokrát v Libereckém a Královéhradeckém kraji.

„Jako energetická skupina jsme původně chtěli hlavně podpořit tu-
rismus v krajích, v nichž působíme. Zároveň však v elektrocyklisti-
ce vidíme obrovský potenciál, pro jehož rozvinutí v Česku, třeba na 
rozdíl od sousedního Rakouska, chybí kvalitní infrastruktura. Původ-
ně malý projekt se tak poměrně rychle rozvinul až do dnešní podoby, 
kdy díky našim nabíječkám bude možné s jistou mírou nadsázky objet 
půlku Česka,“ říká ředitelka HR a komunikace skupiny Sev.en Gab-
riela Sáričková Benešová.

Síť zelenobílých cyklonabíječek je nejhustší v Ústeckém a Kar-
lovarském kraji, během tří sezon jich zde vyrostlo několik desítek. 
Další stanice postupně přibyly v Plzeňském, Jihočeském a Středo-
českém kraji, samostatný „ostrov“ nabíječek je i v Pardubickém kra-
ji. Celkem tak síť tvoří více než sto nabíječek.

Zatímco v loňské sezoně se pozornost soustředila především na 
dokončení modernizace již existující sítě a růst směrem na Šuma-
vu, letošním cílem bude naopak sever a severovýchod Čech. „Nabí-
ječky v Libereckém a Královéhradeckém kraji by měly více zpřístupnit 
a zpříjemnit e-bikerům výlety (nejen) po Jizerských horách a Krkono-
ších. Výhledově by pak díky rozšíření mělo dojít k propojení s už zmí-
něnými stanicemi v okolí Pardubic nebo Litomyšle,“ dodává ředitel-
ka Sáričková Benešová.

Zásadní výhodou pro cyklisty je fakt, že jim stačí pouze kolo. Dí-
ky jednotnému standardu nabíječek totiž odpadá nutnost vozit na-
bíjecí kabely či těžké přenosné nabíječky. Všech více než sto stanic 
bylo postupně modernizováno – každá již má šest výstupů, které 
jsou kompatibilní s naprostou většinou dnes prodávaných systémů. 
Stanice jsou vždy umístěny poblíž hotelů, restaurací či dalších turis-
ticky zajímavých míst. U obsluhy si tak stačí vypůjčit kabel a dopl-
nit energii nejen kolu, ale i sobě, nebo se jen porozhlédnout po oko-
lí. Nabíjení je navíc zcela zdarma.

Kromě rozšiřování samotné sítě svých nabíječek projekt neza-
pomíná ani na uživatelský komfort cyklistů ještě před tím, než vů-
bec vyjedou. Na webových stránkách 74b.cz si tak prostřednictvím 
interaktivní mapy můžete naplánovat svůj výlet včetně toho, že si 
můžete zkontrolovat, zda daná nabíječka bude zrovna v provozu. 
V průběhu sezony se navíc mohou milovníci jedné stopy těšit na no-
vinku, která komfort ještě dále zvýší.

Aktuality týkající se nejen samotného projektu Sev.en for Bikers, 
ale i užitečné tipy, jak se například starat o své elektrokolo, můžete 
sledovat i na sociálních sítích – projekt Sev.en for Bikers najdete jak 
na Instagramu, tak na Facebooku.                                                  (ink)

Sev.en for BikerS zahajuje  
čtvrtou Sezonu  

Zelenobílé nabíječky budou už v osmi krajích

VyBRÁNO Z FACEBOOKU 74BVěděli jste, že průměrná délka jízdy na klasickém kole je 12 km? Na elektrokole je to 26 km.Za jak dlouho nabijete své elektrokolo u nabíječek 74b? Nabíjení baterie s kapacitou 400 Wh bude z 10 % na 80 % trvat přibližně 2 hodiny. A to i v zimě!Pokud dodržíte ta nejdůležitější pravidla údržby a péče, může vám baterie v elektrokole vydržet i 10 let.Vědci z univerzity v Basileji zjistili, že tepová frekvence na e-kole je neuvěřitelných 76 tepů za minutu a na obyčej-ném kole je v průměru 133 tepů za minutu. Zdravá úroveň pro člověka je od 70 do 100.
Někoho to možná překvapí, ale elektrokolo není vynález ani 21., dokonce ani 20. století. První žádosti o patent na kolo, které nebude pohánět jen lidská síla, se totiž ob-jevily už na konci 19. století! První československé elek-trokolo vzniklo až o 50 let později, z dnešního pohledu by sice s dojezdem až 70 km ještě možná obstálo, váži-lo ovšem 140 kg.
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Elektrokola zažívají boom a s nimi i elektronabíječky.

Díky nabíječkám bude možné s jistou mírou nadsázky objet půlku Česka.


